
Møteinnkalling 
 
 

Utvalg: Lyngsalpan verneområdestyre 
Møtested: Puben, Furustua på Furuflaten 
Dato: 28.02.2025 
Tidspunkt: 10:00 

 
Eventuelt forfall må meldes snarest til nasjonalparkforvalter.  Vararepresentanter møter etter 
nærmere beskjed. 
 
Møtet holdes på Furustua i Furuflaten. 
Møtet starter med at Laura Helene Rasmussen holder et lite innlegg der hun forteller om sitt 
to-årige forskningsprosjekt på UIT der feltarbeidet skal gjennomføres i Steindalen. Laura blir 
med på teams. 
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Saksliste 

Utvalgs- 
saksnr 

Innhold Lukket Arkiv- 
saksnr 

 Styresak   
ST 1/25 Godkjenning av innkalling og saksliste, styremøte 

28. februar 2025 
 2024/10950 

ST 2/25 Godkjenning av protokoll etter styremøtet 3. 
desember 2024 

 2024/10950 

ST 3/25 Årsmelding Lyngsalpan verneområdestyre 2024  2023/10518 
ST 4/25 Søknad om dispensasjon til endring av fasade på 

Rullebu, gjenreising av utedo og bruk av snøscooter 
til frakt av materialer, Lyngen jeger og fisk 

 2025/806 

ST 5/25 Verneområdestyrets markering av friluftslivets år 
2025 

 2024/10952 

ST 6/25 Tildeling av driftsmidler 2025, Lyngsalpan 
landskapsvernområde 

 2024/11536 

ST 7/25 Prioritering av tildelte tiltaksmidler 2025  2024/11203 
ST 8/25 Studietur for Lyngsalpan verneområdestyre 2025  2024/10950 
ST 9/25 Eventuelt styremøte 28. februar 2025  2024/10950 
 Delegert sak   
DS 1/25 Innvilget dispensasjon - Lyngsalpan 

landskapsvernområde / Ittugãissáid suodjemeahcci 
- bruk av snøskuter i forbindelse med 
skadefellingsoppdrag av rovvilt - Lyngen kommune 

 2025/109 

DS 2/25 Innvilget dispensasjon - Lyngsalpan 
landskapsvernområde - dispensasjon til bruk av 
snøskuter i forbindelse med fagkurs skred 2025 - 
Lyngen Røde Kors Hjelpekorps 

 2025/239 

DS 3/25 Vedtak - innvilget - Lyngsalpan 
landskapsvernområde - Storvasstind - bruk av 
drone til filming av isklatring - Anders Vest AS 

 2025/1045 

DS 4/25 Forlengelse av gitt dispensasjon - Lyngsalpan 
landskapsvernområde - bruk av drone til filming - 
Agea Media AS 

 2024/10590 

RS 1/25 Tilbakemelding - utredning av organisering av 
verneområdeforvaltere - Lyngsalpan 
landskapsvernområdestyre - organisering av 
verneområdeforvalterne 

 2024/11923 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 1/25 28.02.2025 

 
 
Godkjenning av innkalling og saksliste, styremøte 28. februar 2025 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Innkalling og saksliste godkjennes. 
 
 
 

Saksopplysninger 
Møtet er i tråd med verneområdestyrets møteplan vedtatt på styremøte 3. desember 
2024. 

Vurdering 
 
 
 

  Arkivsaksnr: 2024/10950-0 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 07.02.2025 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 2/25 28.02.2025 

 
 
Godkjenning av protokoll etter styremøtet 3. desember 2024 
 
Vedlegg: 
1 Møteprotokoll 3. desember 2024 

 
 

Forvalters innstilling 
 
Møteprotokoll etter styremøte i Lyngsalpan verneområdestyre 3. desember 2024 
godkjennes og vedtas. 
 
 

Saksopplysninger 
Forslag til møteprotokoll ble sendt til styret 4. desember 2024. Det kom ingen 
bemerkninger til protokollen så protokollen kan vedtas. 

Vurdering 
 
 
 

  Arkivsaksnr: 2024/10950-4 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 07.02.2025 
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Møteprotokoll 
 
 

Utvalg: Lyngsalpan verneområdestyre 
Møtested: , Lyngskroa, Oteren 
Dato: 03.12.2024 
Tidspunkt: 12:00 - 19:00 

 
 
 

Følgende faste medlemmer møtte: 
Navn Funksjon Representerer 
Nils Einar Samuelsen Leder Troms og Finnmark 

fylkeskommune 
Berit Kristine Utsi Nestleder Sametinget - Sámediggi 
Jill Fagerli Medlem Storfjord kommune - 

Omasvuona suohkan – 
Omasvuonon kunta 

Irene Dahl Medlem Tromsø kommune 
Johannes Grønvoll Medlem Lyngen kommune 
Kenneth Hansen Medlem Balsfjord kommune 
Johan Ailo H. Gaup Medlem Sametinget - Sámediggi 

 
Følgende medlemmer hadde meldt forfall: 
Navn Funksjon Representerer 
   

 
Følgende varamedlemmer møtte: 
Navn Møtte for Representerer 
   

 
Merknader: 
 

 
 

Øvrige frammøtte: 
Navn  
Oddrun Merete Skjemstad  
Stine Emilie Alfonsdatter Nøding  

 
 
Underskrift: 
 
Vi bekrefter med underskriftene våre at det som er ført på de sidene vi har signert i 
møteboka, er i samsvar med det som ble vedtatt på møtet. 
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Saksliste 

Utvalgs- 
saksnr 

Innhold Lukket Arkiv- 
saksnr 

 Styresak   
ST 20/24 Godkjenning av innkalling og saksliste styremøte 3. 

desember 2024 
 2023/10518 

ST 21/24 Godkjenning av protokoll etter styremøte 27. august 
2024 

 2023/10518 

ST 22/24 Møteplan 2025  2024/10950 
ST 23/24 2025 er friluftslivets år  2024/10952 
ST 24/24 Kvensk navn på Lyngsalpan 

landskapsvernområde/Ittugáissáid suodjemeahcci 
 2024/8774 

ST 25/24 Søknad om dispensasjon til utsetting av 
installasjoner i Steindalen i forbindelse med 
forskning 

 2024/10582 

ST 26/24 Drift av Lyngsalpan verneområdestyre 2025 - 
innmelding av behov for midler 

 2024/11536 

ST 27/24 Tiltak 2025 - innmelding av behov for tiltaksmidler 
og bestilling av SNO-ressurser i naturoppdrag, 
Lyngsalpan verneområdestyre 

 2024/11203 

ST 28/24 Eventuelt på styremøte 3. desember 2024  2023/10518 
 Delegert sak   
DS 15/24 Innvilget dispensasjon til bruk av ATV til frakt av 

utstyr for funksjonshemmet elev i forbindelse med 
skoletur, Lenangen skole - Lyngsalpan 
landskapsvernområde 

 2024/8529 

DS 16/24 Drone permit request for sunday 8th-wednesday 
11th 

 2024/8938 

DS 17/24 Innvilget søknad om dispensasjon til bruk av drone i 
nærheten av Steindalsbreen i uke 37 

 2024/8958 

DS 18/24 Innvilget - Lyngsalpan landskapsvernområde - 
særskilt tillatelse til droneflyging over Blåisvannet - 
Lyngen kommune - Polarnatt Media AS 

 2024/9270 

DS 19/24 Innvilget dispensasjon til motorferdsel - Lyngsalpan 
landskapsvernområde - kraftlagets ferdsel med 
helikopter for feilretting i strømnettet - Frost 
Kraftentreprenør 

 2024/10823 

DS 20/24 Søknad om dispensasjon for skuterkjøring i 
Lyngsalpan landskapsvernområde - bruk av 
snøskuter til øvelse og beredskapsløyper - Lyngen 
røde kors 

 2024/11230 

DS 21/24 Innvilget dispensasjon - bruk av drone til filming - 
Lyngsalpan landskapsvernområde 

 2024/10590 
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ST 20/24 Godkjenning av innkalling og saksliste styremøte 3. 
desember 2024 Godkjenning av innkalling og saksliste 
styremøte 3. desember 2024 
 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 03.12.2024  
 

Behandling 
Enstemmig vedtak 
 

Vedtak 
Innkalling og saksliste godkjennes 
 
 
 
 

Forvalters innstilling 
  
Innkalling og saksliste godkjennes 
  
  
 

ST 21/24 Godkjenning av protokoll etter styremøte 27. 
august 2024 Godkjenning av protokoll etter styremøte 27. 
august 2024 
 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 03.12.2024  
 

Behandling 
Enstemmig 
 

Vedtak 
Møteprotokoll etter styremøte 27. august 2024 vedtas 
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Forvalters innstilling 
Møteprotokoll etter styremøte 27. august 2024 vedtas 
  
  
 

ST 22/24 Møteplan 2025 Møteplan 2025 
 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 03.12.2024  
 

Behandling 
Styremedlemmene blir enige om når det passer å ha møter i 2025 og fatter følgende 
enstemmige  
 

Vedtak 
Møteplan 2025: 

• Fredag 28. februar på Lyngseidet 
• Torsdag 5. juni - inkludert befaring med båt, Lyngstadlandet og Årøya 
• Tirsdag 9. september (kveld)  til fredag 12. september, studietur til Røros og Femunden 

nasjonalpark 
• Onsdag 3. desember i Lakselvbukt, også kommunemøte og møte med rådgivende 

utvalg 
 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Saken legges frem uten innstilling til vedtak. 
  
  
 

ST 23/24 2025 er friluftslivets år 2025 er friluftslivets år 
 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 03.12.2024  
 

Behandling 
Friuftslivets år diskuteres i styret og det er enighet om at verneområdestyret skal være med på 
å markere at 2025 er friluftslivets år. Styret fatter følgende enstemmige 
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Vedtak 
Forvalter bes om å lage en plan, gjerne i et samarbeid med andre, og kommer tilbake med 
forslag til styremøte 28. februar 2025 
 
 
 
 

Forvalters innstilling 
  
Saken legges frem uten innstilling til vedtak 
  
 

ST 24/24 Kvensk navn på Lyngsalpan 
landskapsvernområde/Ittugáissáid suodjemeahcci Kvensk 
navn på Lyngsalpan landskapsvernområde/Ittugáissáid 
suodjemeahcci 
 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 03.12.2024  
 

Behandling 
Forslag til et tillegg på forvalters innstilling: Lyngsalpan verneområdestyre vil  likevel påpeke at 
det ville vært mer riktig at også det kvenske navnet på landskapsvernområdet hadde 
inneholdt  "-tind/-alpe", og ikke  "-fjell" som ble resultatet etter navnesaken. Både norsk og 
samisk navn på landskapsvernområdet har _alpe/ - gàissàid: Lyngsalpan 
landskapsvernområde/ Ittugáissáid suodjemeahcci 
Verneområdestyret stemmer over forvalters innstilling med tillegg, og fatter følgende 
enstemmige 
 

Vedtak 
Lyngsalpan verneområde vedtar å sende kvensk navneforslag, Yykeänvaaroin suojeluala, på 
Lyngsalpan landskapsvernområde/Ittugáissáid suodjemeahcci til Statsforvalteren i Troms og 
Finnmark for vurdering før videresending til Miljødirektoratet.  
Lyngsalpan verneområdestyre vil likevel påpeke at det ville vært mer riktig at også det kvenske 
navnet på landskapsvernområdet hadde inneholdt  "-tind/-alpe", og ikke  "-fjell" som ble 
resultatet etter navnesaken. Både norsk og samisk navn på landskapsvernområdet har _alpe/ - 
gàissàid: Lyngsalpan landskapsvernområde/ Ittugáissáid suodjemeahcci 
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Forvalters innstilling 
  
Lyngsalpan verneområde vedtar å sende kvensk navneforslag, Yykeänvaaroin 
suojeluala, på Lyngsalpan landskapsvernområde/Ittugáissáid suodjemeahcci til 
Statsforvalteren i Troms og Finnmark for vurdering før videresending til 
Miljødirektoratet.  
  
 

ST 25/24 Søknad om dispensasjon til utsetting av 
installasjoner i Steindalen i forbindelse med forskning 
Søknad om dispensasjon til utsetting av installasjoner i 
Steindalen i forbindelse med forskning 
 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 03.12.2024  
 

Behandling 
Enstemmig 
 

Vedtak 
Med hjemmel i naturmangfoldloven § 48, jf. Samme lovs § 77, gir Lyngsalpan 
verneområdestyre dispensasjon til Laura Rasmussen og Jemma Wadham, Universitetet i 
Tromsø, til å sette opp midlertidige innretninger i forbindelse med forskning.  
Tillatelsen er gitt for oppsetting av følgende instrumenter på de ulike lokasjonene som kartet 
under viser: 

• 1 -3 temperatur- og jordfuktsmålere (på ca 15 cm dybde) 
• 3 kamre til måling av drivhusgasser (20x20 cm) 
• 3 «rhizons», som er små keramiske sylindre som jordvann kan renne inn i. Sylindrene 

er settes på 15 cm dybde, har en diameter på ca 2 cm og en lengde på 10 cm. 
Det gis også tillatelse til å ta jordprøver ved de ulike stasjonene. 
Dispensasjonen skal medbringes under feltarbeidet og installasjoner skal fjernes umiddelbart 
etter prosjektets slutt. Rapport og eventuelle publikasjoner som utarbeides sendes til 
verneområdestyret via e-post: lyngsalpan@statsforvalteren.no  
Det gjøres oppmerksom på at denne dispensasjonen er vurdert kun i forhold til 
naturmangfoldloven og verneforskriften innenfor grensen til Lyngsalpan landskapsvernområde. 
Eventuell andre tillatelser er søkers eget ansvar å innhente.  
Dette vedtaket kan påklages innen tre uker til Miljødirektoratet. Eventuell klage sendes til 
Lyngsalpan verneområdestyre. Klagen må inneholde opplysninger om hvilket vedtak som 
påklages, årsaken til klagen, hvilke endringer som ønskes og eventuelt andre opplysninger 
som kan ha betydning for vurdering av klagen. 
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Forvalters innstilling 
  
Med hjemmel i naturmangfoldloven § 48, jf. Samme lovs § 77, gir Lyngsalpan 
verneområdestyre dispensasjon til Laura Rasmussen og Jemma Wadham, 
Universitetet i Tromsø, til å sette opp midlertidige innretninger i forbindelse med 
forskning.  
Tillatelsen er gitt for oppsetting av følgende instrumenter på de ulike lokasjonene som 
kartet under viser: 

•1 -3 temperatur- og jordfuktsmålere (på ca 15 cm dybde) 
•3 kamre til måling av drivhusgasser (20x20 cm) 
•3 «rhizons», som er små keramiske sylindre som jordvann kan renne inn i. 

Sylindrene er settes på 15 cm dybde, har en diameter på ca 2 cm og en lengde 
på 10 cm. 

  
Det gis også tillatelse til å ta jordprøver ved de ulike stasjonene. 
  
Dispensasjonen skal medbringes under feltarbeidet og installasjoner skal fjernes 
umiddelbart etter prosjektets slutt. Rapport og eventuelle publikasjoner som utarbeides 
sendes til verneområdestyret via e-post: lyngsalpan@statsforvalteren.no  
  
Det gjøres oppmerksom på at denne dispensasjonen er vurdert kun i forhold til 
naturmangfoldloven og verneforskriften innenfor grensen til Lyngsalpan 
landskapsvernområde. Eventuell andre tillatelser er søkers eget ansvar å innhente.  
  
Dette vedtaket kan påklages innen tre uker til Miljødirektoratet. Eventuell klage sendes 
til Lyngsalpan verneområdestyre. Klagen må inneholde opplysninger om hvilket vedtak 
som påklages, årsaken til klagen, hvilke endringer som ønskes og eventuelt andre 
opplysninger som kan ha betydning for vurdering av klagen. 
 

ST 26/24 Drift av Lyngsalpan verneområdestyre 2025 - 
innmelding av behov for midler Drift av Lyngsalpan 
verneområdestyre 2025 - innmelding av behov for midler 
 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 03.12.2024  
 

Behandling 
Forvalter har etter at innstilling ble skrevet fått mail fra Mlijødirektoratet om at styret innvilges 
samme pott til ulike driftsoppgaver i verneområdet som i 2024: 75.000. Vi trenger ikke å søke 
om de midlene så dette tas ut fra budsjettet for hva styret skal melde inn av behov 
Det fattes følgende enstemmige 
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Vedtak 
Verneområdeforvalter bes om å melde inn følgende budsjett for 2025 innen fristen, 10. januar 
2025: 

Forvalterne delegeres myndighet til å gjøre eventuelt nødvendige endringer dersom det skulle 
dukke opp noe uforutsett innen fristen 10 januar 2025. 
 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Verneområdeforvalter bes om å melde inn følgende budsjett for 2025 innen fristen, 10. 
januar 2025: 
  

 
  
Til sammen kr 570.000,- 
  
Forvalterne delegeres myndighet til å gjøre eventuelt nødvendige endringer dersom det 
skulle dukke opp noe uforutsett innen fristen 10 januar 2025. 
  
 

ST 27/24 Tiltak 2025 - innmelding av behov for tiltaksmidler 
og bestilling av SNO-ressurser i naturoppdrag, Lyngsalpan 
verneområdestyre Tiltak 2025 - innmelding av behov for 
tiltaksmidler og bestilling av SNO-ressurser i naturoppdrag, 
Lyngsalpan verneområdestyre 
 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 03.12.2024  
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Behandling 
Enstemmig 
 

Vedtak 
Lyngsalpan verneområdestyre vedtar å innarbeide følgende tiltak i tiltaksplanen for 2025 
dersom alle forutsetninger ligger til rette for det: 

• Portal og verneområdeinformasjon på Breivikeidet 
• Verneområdeinformasjon ved Jægervatnet og på Svensby 
• Toalett i Lakselvbukt? 
• Sti fra ny parkering til traktorveg opp Goverdalen 
• Rydding av verneområder forvaltet av verneområdestyret 
• Kartlegging av vade- og sjøfugl i reservater forvaltet av verneområdestyret 

Forvalter delegeres myndighet å innhente priser, sette opp budsjett og finansieringsplaner for 
prosjektene. Forslag til endelig tiltaksplan for 2025 sendes arbeidsutvalget for vedtak før fristen 
10. januar 2025. Tildeling av midler vil komme på slutten av februar 2025 og endelig prioritering 
av tildelte midler tas på første styremøte i 2025. 
Forvalterne delegeres også myndighet til å avholde planleggingsmøte med SNO der omtalte 
behov i saksframlegget legges inn i naturoppdrag. 
 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Lyngsalpan verneområdestyre vedtar å innarbeide følgende tiltak i tiltaksplanen for 
2025 dersom alle forutsetninger ligger til rette for det: 

•Portal og verneområdeinformasjon på Breivikeidet 
•Verneområdeinformasjon ved Jægervatnet og på Svensby 
•Toalett i Lakselvbukt? 
•Sti fra ny parkering til traktorveg opp Goverdalen 
•Rydding av verneområder forvaltet av verneområdestyret 
•Kartlegging av vade- og sjøfugl i reservater forvaltet av verneområdestyret 

  
  
Forvalter delegeres myndighet å innhente priser, sette opp budsjett og 
finansieringsplaner for prosjektene. Forslag til endelig tiltaksplan for 2025 sendes 
arbeidsutvalget for vedtak før fristen 10. januar 2025. Tildeling av midler vil komme på 
slutten av februar 2025 og endelig prioritering av tildelte midler tas på første styremøte i 
2025. 
  
Forvalterne delegeres også myndighet til å avholde planleggingsmøte med SNO der 
omtalte behov i saksframlegget legges inn i naturoppdrag. 
 

ST 28/24 Eventuelt på styremøte 3. desember 2024 Eventuelt 
på styremøte 3. desember 2024 
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Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 03.12.2024  
 

Behandling 
Ingen saker under eventuelt 
 

Vedtak 
 
 
 
 

Forvalters innstilling 
  
  
  
 

DS 15/24 Innvilget dispensasjon til bruk av ATV til frakt av 
utstyr for funksjonshemmet elev i forbindelse med skoletur, 
Lenangen skole - Lyngsalpan landskapsvernområde 

DS 16/24 Drone permit request for sunday 8th-wednesday 
11th 

DS 17/24 Innvilget søknad om dispensasjon til bruk av drone 
i nærheten av Steindalsbreen i uke 37 

DS 18/24 Innvilget - Lyngsalpan landskapsvernområde - 
særskilt tillatelse til droneflyging over Blåisvannet - Lyngen 
kommune - Polarnatt Media AS 

DS 19/24 Innvilget dispensasjon til motorferdsel - 
Lyngsalpan landskapsvernområde - kraftlagets ferdsel med 
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helikopter for feilretting i strømnettet - Frost 
Kraftentreprenør 

DS 20/24 Søknad om dispensasjon for skuterkjøring i 
Lyngsalpan landskapsvernområde - bruk av snøskuter til 
øvelse og beredskapsløyper - Lyngen røde kors 

DS 21/24 Innvilget dispensasjon - bruk av drone til filming - 
Lyngsalpan landskapsvernområde 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 3/25 28.02.2025 

 
 
Årsmelding Lyngsalpan verneområdestyre 2024 
 
Vedlegg: 
1 Årsmelding 2024. Lyngsalpan verneområdestyre 

 
 

Forvalters innstilling 
 
Lyngsalpan verneområdestyre vedtar årsmelding for 2024. Forvalter bes om å 
publisere årsmeldingen. 
 
 

Saksopplysninger 
Forvalter har laget utkast til årsmelding for 2024. 

Vurdering 
 
 
 

  Arkivsaksnr: 2023/10518-0 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 07.02.2025 
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Lyngsalpan verneområdestyre 
Ittugáissaid suodjemeahcistivra 

2024 
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3 
 

 

Lyngsalpan landskapsvernområde ble vedtatt opprettet 20. februar 2004 og ligger i 

kommunene Lyngen, Tromsø, Storfjord og Balsfjord. Det første verneområdestyret 

ble konstituert 6. juni 2012, og verneområdet har blitt forvaltet av verneområdestyret 

etter den tid. Medlemmene i verneområdestyret består av lokale og regionale 

politikere, samt representanter valgt av Sametinget. De kommunale og 

fylkeskommunale representantene følger perioden for kommunestyrene og 

fylkestinget og er valgt for perioden 2024 – 2027, mens de samiske representantene 

følger perioden for Sameting- og Stortingsvalg og er valgt for perioden 2022 - 2026.  

Det kom inn en del nye representanter i verneområdestyret i 2024, og styret består 

nå av følgende: 
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Forvaltningsansvar 

Verneområdestyret har siden 1. mai 2020 hatt forvaltningsansvar for følgende 

verneområder: 

• Lyngsalpan landskapsvernområde/Ittugáissáid 

suodjemeahcci 

• Faueldalen naturreservat i Tromsø 

kommune. 

• Årøya landskapsvernområde med dyrelivsfredning. 

• Karnes naturreservat. 

• Stormyra naturreservat. 

• Sørlenangsbotn naturreservat. 

 

Verneområdeforvaltere 

Lyngsalpan verneområdestyre har siden august 2019 hatt to forvaltere som deles 

mellom Lyngsalpan verneområdestyre og Nordkvaløya-Rebbenesøya 

verneområdestyre. Forvalterne jobber parallelt, men Oddrun Skjemstad har 

hovedansvar for Lyngsalpan lvo og verneområdene forvaltet av Lyngsalpan 
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verneområdestyre mens Stine Emilie Nøding Hansen har hovedansvar for 

verneområdene som forvaltes av Nordkvaløya- Rebbenesøya verneområdestyre. 

Verneområdestyrets møter 2024 
• 10. januar 2024 – e-postmøte for vedtak av årsmelding før nytt styre trer inn 

• 8. mars 2024 – Årets første møte og konstituering av styret etter kommune- og 

fylkestingsvalget 

• 3. og 4. april 2024, styresamling med opplæring; Tromsø. Lyngsalpan stilte 

med alle faste medlemmer + mange vara = 11 stykker 

• 17. april 2024, møte i arbeidsutvalget (AU) 

• 8. juni 2024, styremøte og 20 års jubileum i Steindalen 

• 26. og 27. august 2024, styremøte og befaring i eget område – Fastdalen 

• 3. desember 2024, styremøte og møte med kommuneledelsen i de fire 

eierkommunene etterfulgt av møte i rådgivende utvalg. 

 

 

Bildet: Rypebær trenger ikke mye jordsmonn for å vokse, og denne planten finner vi 

på selv de mest magre stedene i Lyngsalpan 
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Styrets saker i 2024 (inkludert delegerte saker) 
 

E-post møte 10. januar:  

 

 

Styremøte 8. mars 2024: 
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Arbeidsutvalget (AU) 17. mars 2024: 

 

 

Styremøte 8. juni 2024 
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Styremøte 27. august 2024 
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Styremøte 3. desember 2024 
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Alle møteinnkallinger med saksframlegg og møteprotokoller finnes tilgjengelig på 

verneområdestyrets hjemmeside:  

https://www.nasjonalparkstyre.no/Lyngsalpan-LVO/styret/motedokumenter 

Forvalter har, med hjemmel i delegert myndighet gitt i sak 7/16 og sak 4/24, mulighet 

å behandle noen saker delegert. Alle delegerte saker rapporteres til styret på 

påfølgende styremøte. I 2024 har det vært mange søknader knyttet til bruk av drone.  

 

Alle vedtak fattet av verneområdestyret finnes på miljøvedtaksregistret: 

https://www.miljovedtak.no/VedtakSok/Resultat?Tema=1&Myndighet=78 

 

Verneområdestyrets nettside holdes kontinuerlig oppdatert med møteinnkallinger, 

møteprotokoller, satser for godtgjørelse med mere. Nettsiden finner du HER 

 

 

Dalene Lyngsalpan egner seg godt til skiturer når det ikke er skredfare, her fra 

Fastdalen og inn Russedalen. 

Forvalter (-nes) møter  
Begge verneområdeforvalterne deltar som regel på de fleste møtene, med noen 

unntak. Under her er forvalternes deltakelse ved møter og samlinger knyttet til 

Lyngsalpan verneområdestyre sitt arbeidsfelt, samt interne møter i kollegiet og verv. I 

tillegg deltar også for forvalterne på møter knyttet til Nordkvaløya-Rebbenesøya sitt 

arbeidsfelt (som ikke er med i denne oversikten): 
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Lyngsalpan landskapsvernområde 20 år – markeringer 
Verneområdestyret inviterte lørdag 8. juni alle interesserte til markering av at 

landskapsvernområdet fylte 20 år den 20. februar 2024. HKM Kronprins Haakon ble 

invitert til markeringen ettersom det var han som høytidelig åpnet verneområdet i 

2004. Han hadde dessverre ikke mulighet å delta. 
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Det var et spennende program for markeringen og verneområdestyret inviterte til 

kaffe og kaker før man tok en felles tur opp Steindalen. 

• Innlegg om geologi/Kvartærgeologi i Steindalen – Jan Höper og Sofia 

Elisabeth Kjellmann fra UIT 

• Samiske stedsnavn – Kaisa Rautio Helander 

• Leker for barna ute i regi av Ishavskysten friluftsråd 

Det var en plan om å gå til breen, men været spilte ikke helt på vår side. De fleste 

deltakerne gikk opp til Steindalshytta og returnerte derfra etter bålkaffe og pølse. 

Noen gikk også helt inn til breen. 

     

Kasa R. Helander    Sofia E. Kjellman og Jan Höper 

 

Ordførerne i Lyngen, Storfjord og Balsfjord la «Ordførerturen» sin til Steindalen 

denne dagen 
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Gjengen som gikk opp til Steindalshytta 

Markering i Lakselvbukt, 31/8 2024 

Ettersom verneområdestyrets markering kræsjet med markering av Lakselvbukt 

skole 100 år, tok Lakselvbukt utviklingslag initiativ til en markering for 

landskapsvernområdet. Styremedlem Irene Dahl og forvalter Oddrun Skjemstad holdt 

innlegg på markeringen. 

 

Forvalter holder et lite innlegg om Lyngsalpan 
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Forvalterne og utviklingslaget  Politikere fra Tromsø og utviklingslaget 

 

Kontorlokaler 
Verneområdeforvalterne har, sammen med SNO, byttet kontorlokaler i løpet av året. 

Vi hadde tidligere lokaler i sentrum al Lyngseidet, men ingen lagerplass og trangt på 

kontorene. I uke 12 flyttet vi til nye lokaler i Eidebakken industriveg, på det gamle 

kontorbygget til Troms Kraft. Her har vi fått store og fine kontorer og eget lager inne. 

SNO har også fått garasje og lager som vi også kan benytte oss av. 

Ulike prosjekter, befaringer og tiltak 
Forvalterne har som mål å være kjent i de områdene som vi forvalter. Lyngsalpan 

landskapsvernområde er et stort område med mange daler og topper. Mange av 

toppene blir vi nok aldri å besøke, men vi har som mål å ha vært i de fleste dalene 

som det er mulig å komme seg til. 

Befaringer 
Ellendalen var en dal som ingen av oss hadde besøkt. I april tok vi skiene fatt og tok 

oss en tur opp dalen. 

31



 

16 
 

 

I mai var vi på en befaring til fugletitteskjulet i Sørlenangsbotn naturreservat. Vi 

hadde håpet å få med oss ankomst av polarsnipe, men var ikke så heldige dette året. 

 

I august var Oddrun 

på en befaring 

sammen med SNO 

opp Tverrdalen, og 

videre opp i fjellet til 

Kilavatnan. 

Bildet: Gurgela og 

de to majestetiske 

toppene 

Storvasstind og 

Piggtind. 
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Ved vernegrensen i Tverrdalen   Sjekker om det er «noe» å se i fjellet 

På slutten av august var verneområdestyret på befaring i eget område. Vi gikk opp til 

Fastdalshytten i flott sommervær, og hadde en fin tur inn Russedalen helt til 

vannskillet til Stortinddalen. Det er viktig at styret får se og oppleve områdene de 

forvalter. 

   

På tur opp dalen    På den nye brua som styret har bekostet 
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Ingen tvil om at det er vakker natur i Lyngsalpan. Pause ved vannskillet mot Stortinddalen 

I september var forvalterne og besøkte UIT og iC3 som var vertskap for feltkurs for 

Phd-studenter som skulle undersøke biogeokjemiske sykluser fra is til hav i et 

endrende Arktis, med Steindalen som hovedstudieområde.   
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I begynnelsen av august var forvalter med 

journalist fra Nordlys på tur til Blåisvatnet. Tema 

for turen var utfordringer ved mye besøk i 

verneområdene/naturen. Selv med to toalett og 

søppelhåndtering på parkeringsplassen, blir det 

etterlatenskaper i naturen. Turen med Nordlys 

ble hovedoppslag i avisa onsdag 14.- august. 

Det er ikke tvil om at vi fant alt det som står på 

forsiden, men forvalter synes kanskje at det ble 

litt vel «blåst opp» og litt «klick-bait». Man ser 

ikke dette dersom man ikke aktivt leter etter det. 

Det er ofte gjemt bak store steiner og et stykke 

fra stien. 

 

 

 

 

Tiltak 

Parkeringsplass Goverdalen 
24. mai hadde vi en anbudsbefaring med Lakselvbukt utviklingslag og potensielle 

entreprenører for etablering av parkeringsplass i Goverdalen.3 potensielle 

entreprenører kom, og vi fikk pristilbud fra to av dem.  
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Her skal det bli en parkeringsplass 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Her skal det også bli en ny 

veg bort til avkjørselen. 

 

 

 

Resultat og offisiell åpning: 
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Utvidet bruk av eksisterende avkjørsel og ny veg inn til parkeringen 

   

Parkeringsplassen og cortenskiltene på plass     Her med plakater på skiltene 

 

Snorklipping av grunneier, Toril Johnsen, som har gitt grunn til parkeringen. 

 

Ny bro i Lyngsdalen - Uŋga 
I samarbeid med Furuflaten bygdeutvalg ble det bevilget penger til ny bru over Uŋga. 

Det er ofte mye vann i denne elva og det har vært vanskelig å komme seg over. Det 

har vært bro der tidligere, men den har blitt tatt av flom og skred. Den nye brua skal 

tas vekk hver høst, og ikke settes ut før det er trygt igjen på våren.  
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Den nye brua            Dalbotn blir nå tilgengelig selv om det er mye vann 

 

Forsterking av brua i Sørlenangsbotn 
Vi oppdaget i sommer at brua over Botnelva var blitt ustødig. Vi fikk stabilisert den 

ved å legge mer stein rundt pilarene, samt rydde litt i elveløpet. Nå skal den tåle noen 

tusen vandrende igjen. 
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Skjøtselstiltak 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Remerking av deler av stien til Blåisvatnet. Like etter 

vernegrensen har det blitt utstrakt vandring utenfor 

stien, noe som har ført til flere «villstier». Forvalterne 

var derfor og merket et parti enda bedre slik at det 

ikke skal være noen tvil om hvor stien går. 

Kloppene på stien opp til Blåisvatnet bærer også preg av at det har gått mange tusen 

mennesker på dem. Noen av dem var knekt, mens på andre hadde skruene knekt. 

Forvalter og SNO har vært og byttet ut knekte klopper og skrudd fast alle som var 

løse, samt stabilisert alle kloppene. 
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Også i 2024 har forvalterne hatt samarbeid med Ishavskysten friluftsråd om 

skjøtselstiltak på Årøya. Vi har fortsatt arbeidet med å rydde vegetasjon på, og rundt, 

stillingene fra krigen. 

  

Det må planlegges.          Saging i gang. 

  

Det må også ryddes.                    Sier oss fornøyd. 
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Verneområdestyret har, sammen med eierkommunene, blitt enige om å ta vare på 

det eneste gjenværende huset på Årøya. Huset har i løpet av årene nesten blitt borte 

bak trær og vegetasjon. Forvalterne var i september og saget vekk litt rundt huset slik 

at det skal være lettere tilgjengelig når man starter arbeidet med å bytte tak med 

mere. 

  

Før       Etter 

 

Forvaltersamling 2024 
Nasjonalpark- og verneområdeforvalterne i Troms og Finnmark har fått en tradisjon 

på å besøke hverandre sine verneområder. I juni 2024 reiste vi til Kvænangen og 

Nordreisa. Vi besøkte Nina og Rune på kontorene på Halti og besøkte 

nasjonalparkutstillingen på nasjonalparksentret, før vi reiste opp til Reisadalen. Der 

fikk vi en flott tur med elvebåt opp Reisadalen til Mollisfossen, og vi overnattet på 

Ovvi Rasiin. Vi gikk også en tur opp til Sarafossen hvor de vurderer å ha et 

besøksspunkt utenfor nasjonalparken. Etter besøket i Reisadalen, gikk turen til 

Kvænangen og besøkspunktet i Sørstraumen. Vi dro så inn til Dalstuene i 

Kvænangsbotn landskapsvernområde. Her fikk vi se på tilretteleggingstiltak som 

klopper for ATV, hengebro, skjøtsel av kulturlandskap og ellers mye vakker natur.  

Ettersom mange av forvalterne sitter mye på «enekontor» er det viktig å ha slike 

samlinger der en sammen kan se på ulike problemstillinger og løsninger. Ikke minst 

er det viktig å vedlikeholde det sosiale i kollegiet. Det gir oss et godt samarbeidsklima 

der man ikke er redd for å be kollegaene om hjelp eller innspill i ulike saker, eller bare 

ha noen å snakke med. 
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Mollisfossen     Sarafossen 

 

Utsikt ned mot hengebrua og dalstuene i Kvænangsbotn landskapsvernområde 
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Tiltaksmidler 2024:  
Verneområdestyret fikk bevilget kr 450.000,- i tiltaksmidler. Midlene ble disponert som følger: 

 

Alle tildelte midlene for 2024 ble ikke brukt. Det var to prosjekt som av forskjellige årsaker 

ikke ble igangsatt. Vi fikk imidlertid merkostnader til etablering av parkeringsplass slik at 

tilgjengelige midler ble omprioritert underveis. Kr. 138.000,- ble returnert til Miljødirektoratet. 

Ferdsel 
Verneområdestyret er heldig som får lov å ha en av tellerne til Ishavskysten friluftsråd 

stående på stien til Blåisvatnet. Telleren ble satt ut allerede i 2016 så det gir oss et 

godt bilde på hvordan utfarten til dette området har økt fra år til år. Tabellen under gir 

oss et klart bilde på dette. Som en ser har antall besøkende ikke fortsatt å vokse i 

samme grad som tidligere, men det er like fullt 43 323 passeringer forbi telleren i 

2024, mens det i 2023 var 41 388. Det er juli som er toppmåneden med 17 223 

passeringer, dvs. et gjennomsnitt på 556 passeringer pr. dag. 
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Det er hyggelig at så mange mennesker ønsker å besøke området, men gir oss også 

noen utfordringer med tanke på slitasje og forstyrrelser. 

Verneområdestyret hadde tidligere også en teller på stien opp Steindalen. Dette 

området hadde en jevn økning med antall besøkende i perioden telleren sto opp. Det 

antas at besøk til området har fortsatt med økning selv om det ikke er på nivå med 

Blåisvatnet. Det samme gjelder på stien ut til Lyngstuva. Det er også et mye besøkt 

område. 

Forvaltningsplan 
Forvaltningsplanen for Lyngsalpan landskapsvernområde ble godkjent av 

Miljødirektoratet i desember 2018, og er gjeldende for området. 

Forvaltningsplanen ligger tilgjengelig på verneområdestyrets hjemmeside. 

Forvaltningsplan for Årøya landskapsvernområde med dyrelivsfredning ble godkjent 

av Miljødirektoratet 25.10.23 Planen er utarbeidet i «forvaltningsplan på nett» og er 

tilgjengelig der. Det er også linket til forvaltningsplanen på verneområdestyret sin 

nettside, samt i naturbase. 

Besøksstrategi 
Besøksstrategien er en del av forvaltningsplanen. Besøksstrategien for Lyngsalpan 

landskapsvernområde ble endelig vedtatt av Miljødirektoratet i brev av 24. juli 2019 

og er tilgjengelig på styrets hjemmeside. Strategien er en plan på hvordan 

forvaltningen ønsker at besøkende skal møte verneområdet. 
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Verneområdestyret har satt følgende hovedmål: Lyngsalpan landskapsvernområde 

/Ittugáissáid suodjemeacci skal opprettholdes som et område med liten grad av fysisk 

tilrettelegging for friluftsliv og ferdsel. All ferdsel og aktivitet skal ta hensyn til sårbart 

plante- og dyreliv. Man skal gjennom besøksforvaltning gi gode opplevelser til 

besøkende, bidra til lokal verdiskapning og forståelse for, og stolthet over, 

verneverdiene i Lyngsalpan. Delmål: Sikre verneverdiene i et langsiktig perspektiv, gi 

besøkende gode opplevelser gjennom høy kvalitet på innfallsporter og annen 

tilrettelegging, bidra til å unngå konflikter mellom besøkende og beitebrukerne, gi 

besøkende mulighet til å oppleve stillhet og ro i Lyngsalpan, øke kompetansen om 

verneområdet til brukere og besøkende – få frem stolthet og begeistring. 

Besøksstrategien ligger i bunn for de tiltak som gjennomføres i og nær Lyngsalpan 

landskapsvernområde. Lyngsalpan landskapsvernområde er et stort verneområde 

som strekker seg i 4 kommuner, og med bosetting rundt nesten hele området. Det er 

derfor behov for mange innfallsporter og startsteder. 

Verneområdestyret startet med implementering av merkevaren i 2020 og er godt i 

gang med dette arbeidet. Verneområdet har egen hjemmeside på norsk, samisk og 

engelsk og brosjyre på norsk, samisk, engelsk, tysk og finsk. Verneområdestyret har 

også egen hjemmeside i likhet med de andre nasjonalpark- og verneområdestyrene i 

Norge. Alle møtedokumenter legges ut på styrets hjemmeside, samt annen relevant 

informasjon. Forvalterne bestreber seg på å holde siden oppdatert og informasjon om 

verneområdestyrets arbeid tilgjengelig for publikum. 

Informasjon er ved utgangen av 2023 satt opp på følgende steder: 
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• Russelv 

• Sørlangsbotn 

• Faueldalen 

• Tverrdalen 

• Elvevoll 

• Steindalen 

• Furuflaten 

• Koppangen 

• Nordnes 

• Fastdalen 

• Lyngseidet 

• Lakselvdalen/ 

      Piggtindskaret 

• Goverdalen 

 

I tillegg til fysisk 

tilrettelegging med 

informasjon ute har 

verneområdestyret brosjyrer 

som vi har delt ut til de fleste 

reiselivsbedriftene i området. 

Det er på norsk, nordsamisk, 

finsk, engelsk og tysk. Vi har 

også en statisk hjemmeside 

med informasjon om 

verneområdet, samt styrets 

hjemmeside der man 

oppdaterer med det som 

skjer i og ved områdene 

som forvaltes av styret. 

Forvalter følger også opp 

facebook og Instagram for 

verneområdet. Det har vært 

lagt ut en god del innlegg 

iløpet av 2024. 

 

Oppsummering 2024 
Konklusjon er at verneområdestyret også i 2023 har gjort god nytte av de tildelte 

midlene, og er godt i gang med å oppfylle tiltakene og målene i besøksstrategien. I 

tiltaksplanen for 2024 legges det opp til videre tilrettelegging og informasjonsarbeid. 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 4/25 28.02.2025 

 
 
Søknad om dispensasjon til endring av fasade på Rullebu, 
gjenreising av utedo og bruk av snøscooter til frakt av materialer, 
Lyngen jeger og fisk 
 
 
 

Forvalters innstilling 
 
Det gis med hjemmel i verneforskriftenes § 3, pkt. 1.3 c dispensasjon til å bygge 
vedbod og platting, som omsøkt, som påbygging til Rullebu på Rastebyfjellet.  Vinduer 
kan byttes og hytta kan males i en nøytral farge som går godt inn i terrenget. Det gis 
også med samme hjemmel dispensasjon til oppsett av nytt utedo på opprinnelig 
plassering, under berget.  
 
Med hjemmel i verneforskriftenes § 3, pkt. 5d innvilges også bruk av 2 snøscootere og 
8 turer tur/retur Rullebu. 
 
Dispensasjonene gjelder med følgende vilkår: 
 

• Motorferdsel skal skje etter inntegnet trase på kartet. Dispensasjon må skrives ut 
og tas med, og dato må føres inn med penn før kjøringen kan skje: 

Tur Dato 
1  
2  
3  
4  
5  
6  
7  
8  

 

  Arkivsaksnr: 2025/806-0 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 10.02.2025 
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• Dispensasjonen gjelder i perioden 1/3 – 4/5 2025 for Lasse Berglund og en til. 
Navn på den andre sjåføren må meldes inn til forvalter før kjøring kan skje. 

• Dispensasjon må kunne fremvises til Statens naturoppsyn dersom det blir bedt 
om det. 

• Bilde av oppsatt utedo, og bilde av ferdigstilt hytte, må sendes forvaltningen på 
e-post: oddrun.skjemstad@statsforvalteren.no . 

• Materialer og utstyr må ryddes opp, og tas med ned fra fjellet etter 
byggeperioden. 

• Dersom man finner utedoet som blåste vekk, må dette ryddes vekk. 
 
Vedtaket begrunnes i at omsøkt tiltak ikke vil påvirke verneverdiene negativt. 
Oppgradering av Rullebu er et godt tiltak som kommer allmenheten til gode. Hytta er 
også en sikkerhet for de som ferdes i fjellet dersom været skulle bli dårlig.  
 
Det gjøres oppmerksom på at en dispensasjon etter verneforskriftene ikke fritar for 
eventuell innhenting av nødvendig tillatelse etter annet lovverk, eller fra grunneier. 
 
Klageadgang Vedtaket kan påklages innen tre uker til Miljødirektoratet. Klagefristen er 
3 uker fra den dagen da brevet kom fram til påført adressat. Det er tilstrekkelig at 
klagen er postlagt innen fristens utløp. Klagen skal sendes skriftlig til den som har 
truffet vedtaket, angi vedtaket det klages over, den eller de endringer som ønskes, og 
de grunner du vil anføre for klagen. Dersom du klager så sent at det kan være uklart for 
oss om du har klaget i rett tid, bes du også oppgi når denne melding kommer frem. 
 
 

Saksopplysninger 
Verneområdestyret har 21.01.25 fått en søknad fra jeger og fisk om å kunne gjøre 
nødvendige endringer på Rullebu som ligger på Rastebyfjellet i Storfjord kommune. 
 
Rullebu er ei åpen hytte som i alle år har vært mye brukt av lokale friluftsfolk og jegere. 
I de siste årene har det også blitt stor pågang av tilreisende som benytter seg av hytta. 
Bruks- og værslitasje har medført behov for renovering. Det søkes om å kunne utvide 
fronten på hytta med ca. 4 m2. Dette for å bygge en tilstøtende vedbod med tilgang fra 
yttergangen. Det søkes også om en liten platting foran inngangspartiet. Det søkes også 
om tillatelse til å sette opp nytt utedo på grunn av at det eksisterende toalettet ble tatt 
av storm. Plassering av utedo er tenkt til opprinnelig plassering av toalett da denne 
plasseringen er mindre synlig i terrenget, og er bedre beskyttet for vær og vind. 
 
Tegningen under viser ønsket påbygging fra yttergang og på baksiden av hytten. 
Platting ønskes foran inngangsdøren: 1,80 m x 2,08 m. Vinduer skal også byttes ut og 
hytta skal males. 
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Plantegning, utvidelse av Rullebu, samt oppsett av liten platting 
 
 

 
Bilde av Rullebu 
 
Det søkes også om dispensasjon til bruk av snøscooter til frakt av materialer og utstyr i 
forbindelse med påbygg/renovering. Det søkes om dispensasjon til bruk av 2 
snøscootere og 5-8 turer i perioden februar  - 30. april 2025 

1. Sjåfør: Lasse Berglund. Reg. Nummer: EA 2402 
2. ……………………………………………………………….  
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Den andre sjåføren er ikke enda klar 

 
Ønsket kjøretrase fra Furuflaten til Rullebu. Det er bare de siste 2 km i traseen som går 
inn i Lyngsalpan landskapsvernområde. 
 
Verneregler Lyngsalpan landskapsvernområde 
 
Formål med vernet, § 2: 

Formålet med landskapsvernområdet er å ta vare på et av Norges mest 
karakteristiske fjellområder som inkluderer isbreer, morener, daler og geologiske 
forekomster med det biologiske mangfoldet, de kulturminner og den kulturpåvirkning som 
preger landskapet. 

Allmennheten skal ha anledning til naturopplevelse gjennom utøving av tradisjonelt og 
enkelt friluftsliv med liten grad av teknisk tilrettelegging. 

Ivaretakelse av naturgrunnlaget innenfor landskapsvernområdet er viktig for samisk 
kultur og næringsutnyttelse. Området skal kunne brukes til reindrift. 
 
 
§ 3, vernebestemmelsene, pkt. 1.1:  
Området skal vernes mot inngrep eller tiltak som i vesentlig grad kan endre eller virke 
inn på landskapets art eller karakter. 
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Med de unntak som følger av forskriften pkt. 1.2 og 1.3 er det forbud mot inngrep som 
vegbygging, oppføring og ombygging av bygninger eller anlegg, oppføring av andre 
varige eller midlertidige innretninger, hensetting av campingvogner, brakker og 
lignende, bergverksdrift, vassdragsregulering, graving og påfylling av masse, sprenging 
og boring, drenering og annen form for tørrlegging, nydyrking, nyplanting, 
bakkeplanering, fremføring av luft- og jordledning, bygging av bruer og klopper, 
oppsetting av skilt, merking av stier, løyper og lignende. Kulturminner skal beskyttes 
mot skade og ødeleggelse. Opplistingen er ikke uttømmende. 
 
Forvaltningsmyndigheten kan etter søknad gi tillatelse til påbygging, ombygging eller 
riving av bygninger eller anlegg. Påbygging eller ombygging skal være tilpasset 
landskapet og lokal byggeskikk (§ 3, pkt. 1.3 c.) 
 
Motorisert ferdsel på land og i vann/vassdrag er forbudt (§ 3, pkt 5.1, første avsnitt).  
 
Forvaltningsmyndigheten kan gi tillatelse til snøscootertransport av materialer til hytter, 
klopper mv og av brensel, utstyr og proviant til hytter og buer. Kjøretraseene skal 
tegnes inn på kart (§ 3, pkt. 5.3 d). 
 
Det følger av naturmangfoldloven § 7 at saker som berører natur skal vurderes i 
henhold til prinsippene i lovens §§ 8- 12 angående kunnskapsgrunnlaget (§ 8), føre-
var-prinsippet (§ 9), samlet belastning på økosystemet (§ 10), kostnader ved 
miljøforringelse (§ 11) og miljøforsvarlige driftsmetoder (§ 12).  

Vurdering 
 
Det er mange som benytter området på Innerfjellet/Rastebyfjellet på Furuflaten og opp 
til Rullebu. Rullebu står åpen til allmenn benyttelse og hytta er et turmål for mange, og 
viktig for friluftsliv og folkehelse. 
 
Byggesaker vil alltid i en viss grad være kontroversielle i et verneområde. Bygninger er 
med på å prege landskapet, og en bygning som bryter med landskap, terreng eller 
tradisjonell byggestil vil kunne ha negativ virkning på verneverdier og verneformål. Det 
er derfor viktig å ha en restriktiv holdning til bygging i vernet natur. En skal imidlertid 
også ta med i vurderinga at dette er et landskapsvernområde, og at det er landskapets 
art og karakter som skal tas vare på. Det er også et formildende moment at bygget skal 
føres opp i et eksisterende bygningsmiljø, i tilknytning til eksisterende bygning.   
 
Vedboden vil ikke være en frittliggende bygning og antall bygninger vil derfor være det 
samme. Ved å bygge vedbod vil det være mindre gjenstander som må ligge rundt 
hytta. Det vil derfor gi et mer ryddig inntrykk. Vedboden vil også ta bedre vare på veden 
og en har tilgang på tørr ved. Dette gjør at det er lettere å få hytta varm på kalde 
vinterdager, noe som er fint etter tur på ski. Bygging av vedbod vil heller ikke øke 
overnattingskapasiteten ved hytta. Det vil derfor ikke være et tiltak som alene vil kunne 
generere mer trafikk til området. Det anses derfor at de positive effektene av dette 
tiltaket vil være større enn de negative.  
 
Verneområdestyret er glad for at Lyngen jeger og fisk ønsker å ta vare på hytta, og 
vedlikeholde den. Rullebu har behov for renovering. Bytte av vinduer og maling i en 
nøytral farge vil løfte det visuelle inntrykket av hytta. Det planlegges også innvendig 
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renovering. En liten platting, som omsøkt, foran hytta vil også være med på å gi et godt 
inntrykk. 
 
Det har helt siden hytta ble bygd vært et utedo oppe ved hytta. Det første utedoet ble 
byttet ut med et nytt for noen år siden. Det nye toalettet ble satt opp på et nytt sted på 
grunn av at det gamle utedoet ofte var borte under snøen på vinteren. Den nye 
plasseringen var imidlertid mer eksponert for været, og denne vinteren forsvant hele 
utedoet. Når man har en åpen hytte som er turmål for mange, er det helt nødvendig 
med muligheter for å kunne gå på do for å unngå tilgrising av området rundt hytta. Et 
nytt utedo med en litt mindre eksponert plassering, som for øvrig også blir mindre synlig 
i terrenget, vil være til glede for alle som besøker området. Man må imidlertid bestrebe 
seg på å finne utedoet som blåste vekk, og rydde det vekk fra fjellet. 
 
Det vil være behov for bruk av snøscooter til frakt av materialer og utstyr til 
renoveringen og byggeprosessen. Motorferdselen vil være en kortvarig forstyrrelse som 
har et formål å legge til rette for allmenheten. Bruk av snøscooter i dette tilfellet anses å 
ha konkret nytteverdi. Det dreier seg om kun ca.  2 km fra vernegrensen og berører 
svært liten del av verneområdet. Motorferdselen skal foregå på snødekt mark og vil 
ikke etterlate spor i terrenget. 
 
Området på Rastebyfjellet, og rundt Rullebu, er godt kjent for forvaltninga. Det er ikke 
registrert sårbare arter i dette området som kan forstyrres ved byggeaktivitet, eller den 
omsøkte motorferdselen.  
 
Kunnskap om hvilken effekt dette tiltaket vil ha anses som godt nok til at saken kan 
behandles (NML § 8). Føre-var-prinsippet i naturmangfoldlovens § 9 kommer derfor 
ikke til anvendelse. 
 
Den samlede belastningen (jf. § 10) på naturverdiene i området vil ikke øke som følge 
av tiltaket i og med at antall bygninger ikke vil øke. En dispensasjon i dette tilfellet vil 
heller ikke skape presedens for at alle som søker får lov til å sette opp byggverk i 
landskapsvernområdet.  Området fra Furuflaten til Rullebu er mye brukt og all bygging i 
dette området gjøres for allmennheten. Eventuelle kostnader ved opprydding etter 
tiltaket vil tiltakshaver måtte stå til ansvar for, men det er ikke ventet at tiltaket vil føre til 
skade på natur og miljø som en kan bli erstatningspliktig for, jfr. § 11. 
 
Mest skånsomme lokalitet er valgt da byggene skal føres opp i et eksisterende 
bygningsmiljø (jfr. § 12), og i tilknytning til eksisterende bygg. 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 5/25 28.02.2025 

 
 
Verneområdestyrets markering av friluftslivets år 2025 
 
 
 

Forvalters innstilling 
 
Forvalter bes om å jobbe videre med arrangementet og delegeres myndighet til å kjøpe 
inn det som er nødvendig for gjennomføringen. Styremedlemmene bidrar under 
arrangementet, og får tildelt oppgaver ut fra tilbakemeldinger under styremøtet. 
 
 

Saksopplysninger 
På årets siste styremøte i 2024 bestemte verneområdestyret seg for å ha et 
arrangement i løpet av friluftslivets år 2025. Det ble lagt opp til at dette skulle 
gjennomføres etter verneområdestyrets befaring i eget område den 5. juni. 
Verneområdestyret ønsket at det ble gjort vurdering på et arrangement på Årøya, eller i 
parken på Lyngseidet. Forvalter ble bedt om å komme med forslag til et program. 
 

Vurdering 
 
Forvalter inviterte Lyngen kommune og Ishavskysten friluftsråd med på et møte i 
begynnelsen av februar. 
 
Vurdering av lokasjon til arrangementet: Selv om vi veldig gjerne skulle ha invitert med 
lokalbefolkningen til Årøya, er det mye mer logistikk enn å ha et arrangement i parken 
på Lyngseidet. Ettersom dette er i begynnelsen av juni, kan det også fort være dårlig 
vær. Det finnes heller ikke båter, med tillatelse til å frakte besøkende, som er stor nok 
til å frakte mange mennesker. Alt dette gjorde at vi ganske tidlig droppet tanken om 
Årøya i denne omgangen. 
 
Parken på Lyngseidet velges derfor som lokasjon.  
 

  Arkivsaksnr: 2024/10952-0 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 06.02.2025 
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Det vurderes dit hen at arrangementet skal starte kl. 17:00 og vare til kl 19:00 (eller 
lenger hvis nødvendig). På møtet ble vi enige om at dette kan være aktuelle aktiviteter 
på arrangementet:  

• Styreleder Lyngsalpan ønsker velkommen 
• Natursti i parken – skolen engasjeres i forbindelse med læring i friluft å lage 

denne, samt sette opp postene – 3 premier trekkes blant deltakerne 
• Natursti opp trappa og ned traktorveien – foregår mandag – torsdag denne 

uken. Svar leveres inn på arrangementet i parken og det trekkes 3 premier blant 
alle deltakerne. Forvalter lager naturstien og setter opp. Læring om 
verneområder og natur. Skal sjekke om mulighet til digitale svar i stedet for å 
levere på papir. 

• Invitere skolen til å ha aktiviteter knyttet til «læring i friluft» - eventuelt noe 
underholdning 

• Foredrag om verneområdene – eventuelt hente inn ekstern foredragsholder om 
et tema relatert til verneområdene 

• Kurs i å lage seljefløyte 
• Steke pinnebrød 
• Poppe popcorn på bål 
• Praksis på bålets ABC  
• Andre uteaktiviteter 
• Låne en rullestol slik at folk kan ha mulighet å prøve å komme seg frem på 

veiene i parken 
 
Kommunen ordner med ekstra bord og benker. Friluftsrådet tar med utstyr til 
aktivisering – ordner med kniver. 
 
Kanskje styret skal kjøpe en bålpanne som kan brukes ved anledningen, og ved senere 
anledninger. Den kan lagres i SNO -garasjen. 
 
Toalett? Kommunen har «Mesta-garasjen» eller spørre om mulighet til å benytte toalett 
i menighetshuset. 
 
Verneområdestyret sponser 2 hovedpremier som trekkes blant alle som leverer inn 
svar på de to naturstiene. Hovedpremiene bør være såpass at det er stas å vinne og 
en gulrot til å melde seg på.  

• Turutstyr – telt, sovepose, sekk, hengekøye eller lignende….? 
• Bålpanne? 
• Annet? 

Vi har også litt annet «stash» (brettekopper, drikkeflaske, gymposer…..) som vi kan 
buke som ekstrapremier. Kommunen har mange tilgjengelig kart som også kan brukes.  

Hva ønsker styremedlemmene å bidra til under arrangementet? Er det noen som er 
god på å lage seljefløyte? Er det noen som er knakende god til å fyre bål, koke 
bålkaffe, ta imot svar på natursti……etc. Styremedlemmene bes om tilbakemelding på 
hva de ønsker å bidra til på arrangementet. 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 6/25 28.02.2025 

 
 
Tildeling av driftsmidler 2025, Lyngsalpan landskapsvernområde 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Lyngsalpan verneområdestyre tar tildeling av driftsmidler til etterretning, og vil tilpasse 
driftsåret 2025 etter tilgjengelige midler.  
 
Grunnstøtten til drift kan brukes til tømming av toalett Steindalen, drift av toalett 
Elvevolldalen og brøyting av parkering Goverdalen. I tillegg kan det bli behov for kjøp 
av materiale til flere klopper, eller bytte ut klopper, kjøp av mere flis, utstyr til drift av 
verneområdene og lignende.  Forvalterne delegeres myndighet til å prioritere bruk av 
grunnstøtten ut over de nevnte tiltakene.  
 

Saksopplysninger 
Lyngsalpan verneområdestyre vedtok i møte 3. desember å sende inn følgende behov 
for midler til drift i 2025. Styret fattet følgende vedtak: 
 

 
 
Forvalter fikk delegert myndighet til å gjøre endringer før fristen hvis nødvendig. 
Verneområdestyret snakket også om et ønske om å få tatt en kartlegging av fugl i to av 
reservatene som styret har ansvaret for; Sørlenangsbotn og Stormyra.  

  Arkivsaksnr: 2024/11536-0 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 14.02.2025 
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For å få midler til kartlegging må man ta dette i forbindelse med arbeid med 
forvaltningsplan. De to reservatene ligger i nærheten til Lyngsalpan mest besøkte 
område, i tillegg er det flere andre brukerinteresser i, og ved, reservatene; reindrift, 
høyspentlinjer, store nydyrkingsarealer med mere. Det er viktig å få på plass 
forvaltingsplaner for områdene. Kartlegging av fugl vil være med på å gi oss et 
kunnskapsgrunnlag. Forvalter har innhentet pris på kartlegging fra ulike tilbydere og har 
på bakrunn av dette meldt inn behov for kr 140 000 til forvaltningsplanarbeid til de to 
reservatene. 
 
Det er signalisert at man i 2025 får samme sum til grunnstøtte drift av verneområdene 
som i 2024. Forvalter synliggjorde dette på søknaden på kapittel 142021. Forvalter 
sendte inn følgende søknad: 
 

 
Verneområdestyret har 13.02.2025 fått tildeling av driftsmidler for 2025. Følgende 
beløp ble innvilget: 

 
625.000,- 

Vurdering 
Det er bevilget kr 410.000,- til drift av verneområdestyret. Dette gjør at det kan være 
rom for at styret kan dra på studietur i 2025. Styret må likevel vurdere hvor mye 
godtgjørelse dere kan få under turen. Det kan ikke gis godtgjørelse for reisetiden, og 
det er vel maksimalt 6 timer hver dag når man har faglig innhold. Det er fint om at det 
gjøres et vedtak på hva styret kan dekke for hvert medlem. Styret bør også 
gjennomføre et styremøte under studieturen. Dette kan vurderes under egen sak om 
studietur 2025. 
 
Styremedlemmene må fortsatt bli flinkere til å sende inn krav om møtegodtgjørelse og 
reiseregninger umiddelbart etter hvert styremøte. Vi fikk også i 2024 inn noen store 
krav på slutten av året, noe som førte til at vi overskred budsjettet med kr 56.000. Når 
ikke krav sendes inn rett etter møtene mister forvalter oversikten hvor mye midler som 
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er tilgjengelig, eller som er utestående. Dersom dere leverer kravene rett etter møtene, 
vil forvalter ha kontroll. 
 
Vi har fått bevilget kr 140.000 til å starte opp arbeid med forvaltningsplaner for 
Stormyra og Sørlenangsbotn NR. Tildelingen ble gitt på bakgrunn av beregnede 
kostnader til kartlegging i fugl for de to områdene, samt holde et oppstartsmøte. 
Forvalter har innhentet pris fra 3 forskjellige tilbydere med tildelingskriterier pris og 
gjennomføring. Det var litt forskjell på hvordan kartleggingen ble foreslått gjennomført 
og pris på kartleggingen. Ut fra kriteriene ble det firmaet Natur og samfunn som kom 
best ut. De ble derfor valgt som kartleggingsfirma. Forvalter har tildelt oppdraget, og 
det blir gjennomført iht. tilbudet. Verneområdestyret får sak på oppstart av 
forvaltningsplan for de to områdene senere i 2025. 
 
Grunnstøtte drift: 
Det tildeles grunnstøtte drift av verneområdene på bakgrunn av hvor mye besøk som er 
i de ulike verneområdene. Lyngsalpan verneområdestyre fikk i 2025 samme pott som i 
2024 – 75. Dette gjør at vi kan ta på oss noen driftsoppgaver i, og ved, 
verneområdene. 
 
Vi har allerede en avtale med Lyngsalpan vekst om å bytte og tømme containere 2 
ganger på utedoen ved Steindalshytta. Dette er en avtale som koster oss kr 10.000,- i 
året.  
 
Da vi hadde møte med rådgivende utvalg kom det et ønske om å kunne ha åpent 
toalett på «skolen» på Elvevoll. Jill sendte spørsmål om dette til Storfjord kommune og 
vi fikk i mail fra kommunedirektør, 4.2.2025, beskjed om at dette kan la seg gjøre 
dersom Landskapsvernområdet er ansvarlig dersom det oppstår skader og står for 
renhold, ettersyn og toalettpapir/såpe. Det foreslås at man ser på en avtale for ei 
prøveordning for 2025 som evalueres og evt. videreføres, med eller uten endringer, i 
2026 dersom begge partene er enige. Forvalter har hatt dialog med Tove Dreyer om 
noen der inne kan ta på seg ansvaret for å holde oppsyn og renhold av toalettet i 
perioden mai-oktober. Forvalter har foreslått en kompensasjon på kr 10.000,- for dette, 
i tillegg til at verneområdestyret kjøper inn toalettpapir og rengjøringsartikler. Renhold 
og ettersyn kan gjøres i regi av løypelaget. 
 
Verneområdestyret fikk etablert en parkeringsplass ved Goverdalen, Lakselvbukt. Det 
er ikke gjort noen avtaler om brøyting av denne på vinteren. Verneområdestyret kan 
kanskje gå inn å lage en avtale med noen å brøyte den under den tiden som området 
brukes mest. Sønn av grunneier har signalisert at han kan ta på seg brøytingen. 
Forvalter kan ta kontakt med utviklingslaget for å finne en egnet løsning. 
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                   Saksfremlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 7/25 28.02.2025 

 
 
Prioritering av tildelte tiltaksmidler 2025 
 
Vedlegg: 
1 Tiltaksplan for områder forvaltet av  Lyngsalpan verneområdestyre 2025 

 
 

Forvalters innstilling 
Lyngsalpan verneområdestyre vedtar tiltaksplan for 2025. Ut fra tildelte midler vedtas 
følgende prioritering av tiltak i 2024:  

1. Oppsett av poratl og verneområdeinformasjon 
2. Sti fra ny parkering i Goverdalen til skogsveg 
3. Informasjonsplakater 
4. Søppelrydding i områder forvaltet av verneområdestyret 
5. Forarbeid etablering av utfartstoalett i Lakselvbukt. 

 
Forvalterne delegeres myndighet til å iverksette arbeidet med de vedtatte tiltakene og 
til å prioritere bruk av midler innenfor rammen av tildelingene. Forvalterne skal 
rapportere til styret på progresjon i tiltakene på styremøtet i September. 
 
 

Saksopplysninger 
Lyngsalpan verneområdestyre fattet følgende vedtak i møte 3. desember 2024: 
 
Lyngsalpan verneområdestyre vedtar å innarbeide følgende tiltak i tiltaksplanen for 
2025 dersom alle forutsetninger ligger til rette for det:  

• Portal og verneområdeinformasjon på Breivikeidet  
• Verneområdeinformasjon ved Jægervatnet og på Svensby  
• Toalett i Lakselvbukt?  
• Sti fra ny parkering til traktorveg opp Goverdalen  
• Rydding av verneområder forvaltet av verneområdestyret  
• Kartlegging av vade- og sjøfugl i reservater forvaltet av verneområdestyret  

 

  Arkivsaksnr: 2024/11203-0 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 17.02.2025 
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Forvalter delegeres myndighet å innhente priser, sette opp budsjett og 
finansieringsplaner for prosjektene. Forslag til endelig tiltaksplan for 2025 sendes 
arbeidsutvalget for vedtak før fristen 10. januar 2025. Tildeling av midler vil komme på 
slutten av februar 2025 og endelig prioritering av tildelte midler tas på første styremøte i 
2025. Forvalterne delegeres også myndighet til å avholde planleggingsmøte med SNO 
der omtalte behov i saksframlegget legges inn i naturoppdrag. 
 
 På bakgrunn av vedtaket over, sendte forvalter følgende søknad om midler til tiltak i 
2025: 

 
Tiltakene beskrives ytterligere i vedlagte tiltaksplan. 
 
Miljødirektoratet har innvilget følgende beløp: 
 

 
 
Kr 400.000,- 
 
På post 1420.31 er det også i år søkt om dobbelt så mye som det budsjettet 
Miljødirektoratet har til disposisjon. Lyngsalpan har derfor fått god uttelling på 
søknaden. Vi fikk bare 30.000 mindre enn omsøkt. 

Vurdering 
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Lyngsalpan verneområdestyre fikk god uttelling på søknad om tiltaksmidler 2025 og 
kan mest sannsynlig gjennomføre alle de tiltakene som ble omsøkt:  

• Oppsett av portal og verneområdeinformasjon 
• Sti fra ny parkering i Goverdalen til eksisterende skogsveg 
• Kjøpe inn flere informasjonsplakater 
• Søppelrydding i verneområder forvaltetet av verneområdestyret 
• Forarbeid på eventuell etablering av utfartstoalett i Lakselvbukt. 

 
Tiltaksplan som utdyper tiltakene ligger vedlagt. 
 
Kartlegging av fugl i naturreservatene er omtalt i sak om drift av verneområdestyret og 
forvaltningsplan for de to områdene. 
 
Med tanke på etablering av toalett i Lakselvbukt får man i 2025 fortsette dialogen med 
utviklingslaget, og eventuelt butikken. Dersom vi kommer til enighet om plassering og 
drift i ettertid, kan vi starte søknadsprosess om tillatelse fra kommunen i 2025. Det er 
mest sannsynlig at det er disse midlene det er avkortet til i tildelingen av tiltaksmidler. 
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1 Rammer og føringer for 2025 

Verneområdestyret kan hvert år be om midler til finansiering av tiltak og naturrestaurering 

i verneområdene. Midlene bevilges da over statsbudsjettet og fordeles av 

Miljødirektoratet. Dette er statlige investeringsmidler som skal gå til investering i 

informasjon, skjøtsel og tilrettelegging, samt større anskaffelser av 

nødvendig utstyr for å ivareta verneformålet.  

Hvor mye midler som blir overført til Lyngsalpan er avhengig av innmeldt behov fra 

Lyngsalpan verneområdestyre, og hvor mye av dette som blir prioritert av 

Miljødirektoratet. 

 

De miljørettslige prinsippene (§§ 8 til 12) i naturmangfoldlovens kapittel II skal legges til 

grunn ved myndighetsutøvelse som berører naturmangfold. 

 

Tiltaksplanen vil være et verktøy for å ha en forutsigbar og målrettet forvaltning av 

tiltaksmidlene.  

 

Gjennomføring av konkrete, praktiske tiltak i verneområdene er en del av forvaltningen av 

verneområdene og skal sammen med praktisering av verneforskriften og annet arbeid 

bidra til å oppnå målsettingene med vernet. 

 

Lyngsalpan verneområdestyre har forvaltningsansvar for følgende verneområder: 

• Lyngsalpan landskapsvernområde/Ittugáissáid suodjemeahcci 

• Faueldalen naturreservat 

• Årøyholmen landskapvernområde med dyrelivsfredning 

• Karnes naturreservat 

• Sørlenangsbotn naturreservat 

• Stormyra naturreservat 

 

 

 

 

 

 

 

64



Rapport 09/01/2025 5 
Tiltaksplan 2025 

 

2 Tiltak i/ved verneområdet 

Verneområdestyret har vedtatt sin 

besøksstrategi, og har gjort mye for å 

implementere merkevaren i 

nærområdet til landskapsvernområdet. 

Lyngsalpan er et stort verneområde 

med bosetting rundt nesten hele 

halvøya. Landskapsvernområdet har 

areal i 4 kommuner, og det er stor 

utfart til verneområdet. Det blir derfor 

mange innfallsporter og startsteder.   

Lyngsalpan er godt kjent som en 

spennende toppturdestinasjon, og har 

mye besøk fra hele verden som ønsker 

å gå på rando. Lyngsalpan har også en 

lang historie med fjellklatring, og har de 

senere årene også blitt en populær 

sommerdestinasjon. Områdets 

«sosiale-medier-sted», Blåisvatnet, 

hadde sommeren 2023 over 40.000 

passeringer på stien.  

Verneområdestyret for Lyngsalpan 

startet arbeidet med implementering av 

merkevaren i 2020. Mye er kommet på 

plass i løpet av disse årene. Vi har 

blant annet fått på plass hjemmeside 

for verneområdet. Hjemmesiden er på 

norsk, engelsk og samisk. Det er også utarbeidet brosjyre på norsk, engelsk, finsk, tysk 

og samisk. Det finnes også en facebookside og en instagramkonto for Lyngsalpan lvo. 

I tillegg har verneområdestyret kommet godt i gang med fysisk informasjon i tråd med 

besøksstrategien og vernekartet til høyre. 

Følgende områder er det nå informasjon: 

• Russelv – 2020 

• Sørlenangsbotn - 2020 

• Faueldalen - 2020 
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• Tverrdalen - 2020 

• Elvevoll - 2020 

• Steindalen - 2021 

• Furuflaten - 2021 

• Nordnes – 2021 

• Koppangen- 2021 

• Lakselvdalen – 2022 

• Lyngseidet – 2022 

• Fastdalen – 2022 

• Lakselvbukt - 2024 

 

3 Bestilling 2025                              

Verneområdestyret ønsker å gå videre med implementering av merkevaren og de 

vedtatte informasjonstiltakene i besøksstrategien. Dette innebærer å få på plass alle 

startstedene med det mest grunnleggende som parkering, toalett og informasjon. 

Verneområdestyret har i samarbeid med flere fått på plass mange gode 

startsteder/innfallsporter. I 2025 blir det fokus på å få på plass mer informasjon til 

besøkende i området. 

 

Trykking og oppsetting av verneområdeinformasjon på følgende steder: 

På fergeleiet, Breivikeidet, kan man se store deler av Lyngenhalvøya. Det er mange 
mennesker som reiser den vegen, og er ute og ser på utsikten mot Lyngsalpan. Vi har i 
besøksstrategien vedtatt at det skal være et informasjonspunkt på Breivikeidet. Det som 
er aktuelt å sette opp her på Breivikeidet vil være en liten portal og hovedplakaten for 
Lyngsalpan. Dette er også den kombinasjonen som er satt opp på Nordnes i Kåfjord 
(hvor en også kan se over til Lyngsalpan): 
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Bildet: Portal og hovedplakat for Lyngsalpan som er på rasteplass på Nordnes. 
 
Vi mangler også noe skilting på Jægervatnet, på Svensby, ved E6 ned mot Vollan og på 
Vardu før vi har fått på plass alle områder som er markert på hovedkartet (se over). Det 
vil ikke være aktuelt med noen portal på disse plassene, men hovedplakaten burde vært 
satt opp. Det kan være aktuelt med oppsett på Svensby og Jægervatnet samtidig med 
oppsett på Breivikeidet når man engasjerer entreprenør til arbeidet, og skilt kan komme 
på samme forsendelse 
 
 
Lyngsalpan verneområdestyre kan benytte seg av rammeavtalen på innkjøp av skilt i 
cortenstål. 
 
Et cortenstålskilt til hovedplakaten koster ca. kr 20.000,-, liten portal koster også ca 20,- 
000 og trykking av flere plakater kommer på ca. 1300 pr plakat. Frakt av skiltene fra 
Solvang kommer på ca. kr 10.000,-. I tillegg kommer innkjøp av fundament og oppsetting 
av skiltene. Erfaringsmessig kommer entreprenør på ca 50.000,- pr. plass. 
 
Sum innkjøp, frakt og oppsett av portal og 3 stk. hovedplakater (inkl. eventuelle 
uforutsette kostnader): 
 
Kr. 230.000,- 
 

Sti fra parkeringsplass til traktorveien opp Goverdalen? 
Det går ingen sti fra den nye parkeringsplassen. Det er et ganske fuktig område mellom 
parkeringsplassen og skogsveien opp Goverdalen. Forvalter har ikke befart dette 
området og kan egentlig ikke si noe om hvordan behovet er der. Det kan være at det er 
behov for noen klopper. Dersom vi har flaks, er det tilstrekkelig å rydde skog og merke 
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godt. Tilretteleggingen fordrer at vi får tillatelse fra grunneier og naboeiendom som stien 
må krysse. Grunneier på parkeringsplassen har gitt muntlig tillatelse til dette tiltaket og 
forvalter har sendt henvendelse til grunneieren for parsellen som må krysses. Merking av 
sti fra parkeringsplassen til traktorvegen er også et godt trafikksikkerhetstiltak for da 
unngår man ferdsel etter fylkesvegen. 
Mye av dette arbeidet kan utføres av verneområdeforvalterne eller frivillige i Lakselvbukt 

utviklingslag. Det kan likevel bli noen materialkostnader dersom det må bygges noe 

klopper.   

 

Blå firkant er plassering av parkeringsplass og de blå stipla linjene er potensielle traseer 

for stien til skogsveien. 

Det meldes inn et behov på kr 20.000,- til tiltaket. 

 

Plakater med henstilling om hensynsfull ferdsel – utarbeidelse og trykk 

Verneområdestyret ønsker å fokusere på dette med hensynsfull ferdsel og ønsker å 

utarbeide en plakat med tekst om dette. Dette skal særlig gå på hvordan man går på 

do/eller ikke går på do i naturen, men også henstillinger om å følge stien, og ellers ta 

hensyn. Vi har en del utfordringer i og rundt destinasjonen ved Blåisvatnet.  

Det meldes inn et behov på kr 20.000,- på dette tiltaket 
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Toalettfasiliteter og utstilling i Lakselvbukt 

Det er mange besøkende til Lakselvbuktområdet. Verneområdestyret har i samarbeid 

med Ishavskysten friluftsråd og Lakselvbukt utviklingslag etablert en parkeringsplass i 

Goverdalen, som er hovedinnfallsport til Jiehkkevárri-massivet. Grunneier ønsker 

imidlertid ikke at det etableres et toalett på denne parkeringen.  

Det finnes pr. i dag ikke offentlig toalett i dette området og det blir derfor mange som går i 

grøfta, langs stien, bak busker og steiner. Dette er lite hyggelig for lokalbefolkningen og 

andre som er på tur i området. 

Butikken får ofte besøk fra folk som skal på tur med spørsmål om å låne toalett. Dagens 

toalett på butikken er ikke tilpasset besøkende. Det er lite og trangt, samt at det befinner 

seg innenfor et lager. Forvalterne tok derfor initiativ til et møte med driver av lokalbutikken 

i Lakselvbukt om det kunne være av interesse for dem å få til et samarbeid om etablering 

av et offentlig toalett, samt en liten utstilling i tilknytning til butikken. En slik etablering vil 

løse et av problemene i dette området ved at det blir et toalett for besøkende og 

lokalbefolkning som vil kunne stå åpent og tilgjengelig gjennom hele året, og som har 

vann og strøm.  

Det planlegges derfor at det lages et lite tilbygg til butikken som skal kunne brukes til 

formålet. Ved å lage dette tilbygget vil det også kunne bli plass til en liten utstilling. 

Søppelrydding

Det er en del etterlatenskaper på ulike destinasjoner i Lyngsalpan, og på Årøya.

Eksempler er rester etter tidligere reindrift, 2. verdenskrig og annen forsøpling som vi 

ikke kjenner opprinnelsen til. Vi ønsker ikke at det skal være slik i verneområdene som vi

forvalter,  og starter derfor en ryddekampanje. Rydding vil gjøres i et samarbeid mellom 

verneområdestyret, SNO og eventuelt andre. Det vil være behov for midler til transport 

av søppel ut av områdene  (helikopter eller båt), samt midler til levering av avfall på 

godkjent mottak. Dette var et tiltak som også var omsøkt i 2024 og påbegynt, men som 

ikke ble gjennomført/ferdigstilt.  Pengene til tiltaket ble returnert til Miljødirektoratet.

Leie av søppelcontainer:

Ca 20.000,-  transport t/r  –  levering av avfall koster kr 2,9 pr kg.  Maks lastekapasitet er

28  250 kg.

Leie av 30  m3 container = 1871 kr mnd.

Beregning på pris  levering av søppel: 50.000,-

I tillegg kommer frakt av avfall med helikopter eller båt: ca. 50.000.

Det meldes på nytt inn et behov på  kr 100.000,-  til frakt og levering av avfall.
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Utstillingen skal inneholde informasjon om Lyngsalpan landskapsvernområde, tradisjonell 

bruk av området (inkludert samisk), informasjon om landskap, geologi, glasiologi mere. 

Det er laget en lignende løsning på Hønseby på Seiland som fungerer svært godt, se 

bildet under. 

 

Driver av butikken er svært positiv til en slik løsning og butikken kan stå for ettersyn og 

renhold av toalettet. De er imidlertid ikke villig til å stå for alle utgifter til etablering og drift 

av dette. Det er derfor etablert et samarbeid der vi i fellesskap skal se på mulighet til å 

skaffe midler til bygging, utforming av utstilling og drift av dette i ettertid. Sametinget, 

fylkeskommunen og Tromsø kommune inviteres også inn i prosjektet. 

Tilbygg og ombygging av butikken vil gjøres i et samarbeid mellom flere aktører. 

Verneområdestyrets bidrag i dette prosjektet vil gå til selve tilbygget på butikken, samt 

verneområdeforvalter tidsbruk i forbindelse med planlegging og prosjektering. Dette 

forutsettes at det blir et spleiselag mellom flere parter.  

Et alternativ til etablering av toalett på butikken kan være oppsett av et toalett ved 

gapahuken i Forsen, ved Flatvoll bru. Et toalett i dette området vil også dekke utfart til 

utfartsområdene opp Ellendalen og Rypedalen og oppfart til mye brukte 

toppturdestinasjoner.  
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Det er imidlertid såpass mye usikkerhet i forhold til denne etableringen at 

verneområdestyret velger å bruke 2025 til planlegging og nødvendig forarbeid til denne 

etableringen. Det vil imidlertid kunne bli et behov for midler til kostnader i forbindelse med 

søknader til kommunen og eventuelt fylkeskommunen/vegvesenet. 

Det meldes derfor inn et behov på kr 30.000 til saksbehandlingsgebyr.  

 

Sammenstilling innmelding av behov for midler i 2025: 

Tiltak 

 

Navn Beskrivelse Innmelding 

Miljødiretoratet 

2022 

Kr                

Informasjon Implementering av 

merkevare 

Informasjonstavle

r og en liten 

portal. 

Breivikeidet, 

Svensby og ved 

Jægervatnet 

260000,- 

Tilrettelegging  Etablering og 

merking av sti fra 

20000,- 
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parkering til 

skogsveg 

Informasjon  Utarbeidelse og 

trykking av 

plakater om 

hensynsfull 

ferdsel 

20000,- 

Skjøtsel Søppelrydding i ulike 

verneområder – på 

fjellet og Årøya 

Levering og frakt 

av søppel 

100000,- 

Tilrettelegging 

og informasjon 

 Forarbeid og 

søknader 

toalettfasisliteter i 

Lakselvbukt 

300000 

    

Sum innmelding av behov for midler, 2025 430.000,- 

Skjøtsel Skogholmen, Karnes 

naturreservat 

Uttak av 

fremmede arter – 

gran. ca 40 daa. 

Planleggingsfase 

 

Tilrettelegging Bru i Kvalvikdalen Planlegging  

Informasjon Informasjonspunkt på 

parkering Innereidet 

Eventuell 

planlegging 

 

Tilrettelegging Ny toalettløsning ved 

informasjonspunktet 

på Innereidet 

Kun planlegging i 

2025 – etablering 

i 2026 

 

 

Lyngsalpan verneområdestyre ønsker i 2025 å starte forvaltningsplanarbeid for to av 

naturreservatene som styret forvalter; Stormyra og Sørlenangsbotn naturreservat. Dette 

er viktige fugleområder som styret mangler noe kunnskap om tilstanden i forhold til 

fuglebestandene. Verneområdestyret ønsker derfor i 2025 å kunne foreta en kartlegging 

av dette på de to områdene. Det er meldt inn behov for midler til kartlegging og til 

oppstartsmøte for forvaltningsplanene under behovsinnmelding, kap.post 1420.21. 

Bakgrunnen for at man ønsker å starte planarbeid for disse to områdene er at de ligger 

kloss inntil stien opp til Blåisvatnet med over 42.000 passeringer i 2024, like i nærheten 
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av et nydyrkingsfelt på ca. 2000 daa og at det er et viktig område for reindrifta med et 

samlegjerde i, og ved, naturreservatene. 

 

 
Årlige Driftskostnader infrastruktur – penger det ikke søkes om, men som tildeles 
automatisk etter en fordelingsnøkkel.  
Verneområdestyret har et klart mandat for å bidra til at allmenheten skal ha tilgang til 

natur- og landskapsopplevelse i verneområdene. Dette går igjen gjennom både 

verneforskriftene, styrets vedtekter og gjennom overordna myndigheters forventninger til 

at vi skal ønske «Velkommen inn». Det betyr også at besøkende som oftest må ha 

fasiliteter som parkering, toalett, rasteplasser og bålplasser i tillegg til merkede stier og 

løyper.   

Lyngsalpan landskapsvernområde er et spesielt område da det involverer 4 kommuner, 

og det er bosetting nesten rundt hele området. Det er mange naturlige innfallsporter til 

verneområdet. På sommeren kan man til dels styre ferdselen til ulike innfallsporter, men i 

topptursesongen kan det være helt andre områder som skiller seg ut som svært mye 

brukt. Dette har vi til en viss grad klart å kartlegge gjennom arbeidet med 

besøksstrategien. 

Vi har erfart at ved å samarbeide med andre aktører klarer vi å skaffe penger til å 

etablere infrastruktur for friluftslivet. Utfordringen møter vi når vi kommer til drift av de 

ulike områdene. Lyngsalpan verneområdestyre er derfor svært glad for at det i 2023 

legges opp til at man kan melde inn behov for midler til drift. Dette vil lette arbeidet med å 

tilrettelegge for gode opplevelser i, og ved, verneområdene som vi forvalter. 

Verneområdestyret har mulighet å gå inn i flere samarbeidsprosjekter der vi også kan 

bidra litt til driftskostnader.  

Lyngsalpan landskapsvernområde er mye besøkt, både sommer og vinter. Det vil derfor 

årlig være behov for skjøtsel på en del av stiene for at de ikke skal bli gjørmete og 

vifteformete. Her vil det kunne bli behov for nye klopper, eller reparasjon av eksisterende, 

påfylling av flis, kanalisering av vann og lignende. Våre mest besøkte områder på 

barmark er Blåisvatnet med ca. 42.000 passeringer. Mange kombinerer tur til Blåisvatnet 

med en tur ut til Lyngstuva. Dette er med andre ord også et område med mye besøk. 

Steindalen i Storfjord er også et svært populært område. Steder med såpass mye besøk 

medfører behov for mange å gå på do. Drift av toalett er derfor en stor utfordring mange 

steder. Det er vanskelig å få noen til å gjøre renhold og ettersyn uten å kompensere for 

arbeidet. 

Ved mange av startstedene er det bord, benker og bålplasser. Det er behov for ved til 

disse bålplassen for at besøkende ikke skal gyve løs på skogen rundt bålplassen. 
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Det er størst utfart til Lyngsalpan på vinteren. Det er behov for brøyting av flere 

parkeringsplasser. Det er mange steder trafikkfarlige situasjoner på grunn av at biler 

parkerer langs vegskulderen i mangel på andre parkeringsmuligheter. 

I tillegg vil det være behov for vedlikehold av merking, samt en del ny merking av stier. 

Oppsett og utskifting av verneskilt og andre skilt er også noe som følges opp med jevne 

mellomrom.  

Lyngsalpan verneområdestyre fikk kr 75.000 i driftsmidler i 2024, og det er 

signalisert samme sum for 2025. 

 
Planlagte tiltak som det ikke søkes midler om i 2025:  
 
 
Bro Kvalvikdalen (– ingen progresjon på dette på nåværende tidspunkt.) 

Verneområdestyret har hatt en plan om å tilrettelegge med ei bru over elva helt øverst i 

Kvalvikdalen. Dette prosjektet ble skrinlagt i 2020 og 2021 da området er nedslagsfelt for 

ferskvann, og man har gjort vedtak om at man ikke skal lede mer trafikk inn til dalen.. 

Lyngen kommune har nå fattet vedtak om å tillate tiltaket dersom Mattilsynet og Kvalvika 

vannverk godkjenner oppsett av bru i området. Det er fortsatt ikke avklart med Mattilsynet 

og vannverket om dette er noe som er ønskelig i området. Verneområdestyret ønsker  

Forvalter innhentet pris på ei bru på 10 meter og ei bru på 15 meter i 2020. Den gang fikk 

vi tilbud på henholdsvis ca. kr. 79. 000 + mva for 10 meter og vel kr. 116.000 + mva. for 

15 meter. Det må påregnes en økning i pris på minst 10 %, kanskje mere. Det antas at 

kostnader til ei eventuell bru i dette området vil komme på ca. 200.000 inkludert frakt og 

montering. Dersom brua skal realiseres bør det skje som et samarbeidsprosjekt der flere 

instanser er med å dekke kostnader til innkjøp og oppsetting av brua.  

Uttak av fremmede arter (Ingen plan om oppstart i 2025) Lyngsalpan verneområdestyre 

overtok i 2020 forvaltningsansvaret for blant annet Karnes naturreservat. Dette er et 

reservat som består av sjøområde og flere små øyer og holmer: 
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Under perioden der planting av gran fremsto som et nyttig tiltak også i Nord Norge, ble 

det planet et granfelt ute på Skogholmen. Granfeltet på holmen er på ca. 40 daa gran, og 

nesten all skogen er i hogstklasse 4 og 5. Det vil si at skogen er hogstmoden og 

grunneier vil kunne nyttiggjøre seg av virket dersom det tas ut. For grunneier vil hogst på 

holmen bli for dyrt til at det vil lønne seg å hogge, og skogen vil derfor mest sannsynlig 

aldri bli tatt ut dersom det ikke gjøres som et skjøtselstiltak gjennom forvalting av 

reservatet. Uttak av skogen vil derfor være positivt både for grunneieren og for 

naturreservatet. Skogholmen er viktig hekkeområde for blant annet grågås. Granskogen 

beslaglegger store deler av holmen slik at den ikke er tilgjengelig for hekking og beiting.   

Uttak av skog på holmen må gjennomføres utenfor hekkesesongen.  

Ettersom uttak av fremmede arter er satsingsområde, og det skal utarbeides en 

rammeavtale for bruk av lekter og hogstmaskin, ønsker vi at store skogholmen skal få 

tilbake sin naturlige vegetasjon uten gran ute på øya.  

Vi er usikker på kostnader til dette, men før eventuell oppstart må det gjennomføres en 

omfattende planlegging, samt at grunneier må være positiv til at dette tiltaket 

gjennomføres. 

Store skogholmen ble NIN-kartlagt i 2022. 

Parkering Innereidet (– Omsøkes ikke i 2025) 

Forvalter har fått forslag om å gjøre tiltak på parkeringsplassen ved kirkegården på Åsen i 

Nord-Lenangen. Området har en stor parkeringsplass som skulle være todelt, en del til 

kirkegården og en del til informasjonspunktet ved grillhytta. Området har en liten bygning 

med innlagt vann, toalett og søppelhåndtering. Det ønskes at området skulle kunne 

tilrettelegges slik at eiere av bobiler kan parkere i tillegg til personbiler, tømme toalettene 

og ha noen strømuttak. Det er god plass til sittebenker/bord og informasjonstavler på 

75



Rapport 09/01/2025 16 
Tiltaksplan 2025 

 

parkeringen. Informasjonstiltak i dette området kan innarbeides i besøksstrategien da det 

allerede er sagt at dette skal være et informasjonspunkt. Området vil settes opp i 

skiltplanen og informasjon vil komme på plass etter hvert. 

Oppe ved informasjonspunktet ved grillhytta på Innereidet er det satt opp et toalett i regi 

av UL Vaggas. Dette var en tungvint løsning og vanskelig å tømme.  Det bør ses på 

mulighet for å få på plass en annen toalettløsning som gjør tømming av toalettet lettere. 

Biolan populette kan være en løsning der oppe i og med at man ikke kommer opp med 

pumpebil som kan tømme toalettet. Dette er en løsning som vi har fått på plass oppe ved 

Steindalshytta. Det fordrer imidlertid at noen har ansvar for oppsetting og tømming, samt 

den daglige driften av området. 

  

 

Her er det en tank på baksiden av toalettet som kan skiftes ut når den blir full og 

innholdet komposteres godt. Utskifting av toalettløsning fordrer at det er noen som tar på 

seg drift av toalettet. Verneområdestyret får som kjent ikke midler til drift. 

Verneområdestyret ønsker å jobbe videre med dette og vil vurdere å melde inn behov for 

midler til dette når driftsavtaler foreligger. 

 

Tellere:  

Lyngsalpan verneområdestyre har ingen tellere fra SNO i drift. Vi har imidlertid egen teller 

(Ishavskysten friluftsråd) på stien til Blåisvatnet. Denne telleren gir oss verdifull 

informasjon om antall besøk i dette området som har opplevd en formidabel økning av 

besøkende. Denne telleren får fortsatt stå i dette området. 

76



Rapport 09/01/2025 17 
Tiltaksplan 2025 

 

 

Vading av Kvalvikelva under Baalsrudmarsjen, sommeren 2023 
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Norges nasjonalparker 
 
 
Lyngsalpan landskapsvernområde,eller Ittugáissáid suodjemeahcci, som 
er det nordsamiske navnet, ligger på Lyngenhalvøya i Nord Troms. 
Lyngenhalvøya ligger mellom de to fjordene Lyngenfjorden og Ullsfjorden.  
Lyngsalpan er et unikt område som kombinerer naturskjønnhet, økologisk 
betydning og kulturhistorie. Det er et sted hvor både natur og menneskelig 
tradisjon ivaretas, og det spiller en viktig rolle i å fremme forståelse for 
Norges arktiske miljø. 

Kontaktinformasjon Norges nasjonalparker 

Telefon: 

E-post: 

Nett: 

Post: 

Besøksadresse: 

03400/73 58 05 00 | Faks: 73 58 05 01 

post@miljodir.no 

www.miljødirektoratet.no 

Postboks 5672 Sluppen, 7485 Trondheim 

Brattørkaia 15, 7010, Trondheim 
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Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 8/25 28.02.2025 

 
 
Studietur for Lyngsalpan verneområdestyre 2025 
 
Vedlegg: 
1 Møtegodtgjøring nasjonalpark og verneområdestyrer revidert av forvalter februar 

2025 
 
 

Forvalters innstilling 
Saken legges frem uten innstilling. Styret må ta en vurdering på hvor de vil reise og 
forvalter lager et program ut fra styrets vedtak. 
 
 
 

Saksopplysninger 
Verneområdestyret har tidligere ytret ønske om å besøke området rundt Røros. Det er 
to nasjonalparker og flere andre verneområder i dette området. Samtidig er det et 
besøkssenter som man kan besøke, samt at området har ganske stor turiststrøm. Det 
er også både landbruk og reindrift knyttet til disse områdene. 
 
Verneområdestyret har satt av 9. – 12. september 2025 til denne utflukten.  
 
 
 

Vurdering 
 
Forvalter har vært i kontakt med forvalterne for Femundsmarka og Gutulia 
nasjonalparker. Har oppgitt de potensielle datoene som styret har satt av til studieturen, 
og de har mulighet å møte oss i den perioden. De antar også at noen fra 
nasjonalparkstyret har mulighet å møte oss. Nasjonalparkstyret forvalter, i tillegg til 
nasjonalparken, også to landskapsvernområder og et naturreservat. 
 

  Arkivsaksnr: 2024/10950-0 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 17.02.2025 
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Besøkssentret knyttet til de to nasjonalparkene ligger i Elgå i Engerdal kommune, 2 
timer og 15minutter fra Røros. Elgå er den sørligste innfallsporten til Femundsmarka 
nasjonalpark. På veg til besøkssentret passerer man Gutulia nasjonalpark.  
 
 
 
Verneområdestyret må vurdere om vi skal ha med oss besøkssentret i Elgå, eller om vi 
skal bruke tiden rundt Røros, Selbu og Tydal og verneområdene som er der. Det må 
også tas en vurdering på hvor lenge studieturen skal vare. 
 
Forvalter har snakket med bonde, Rolf Feragen, som har seter i Langtjønna 
landskapsvernområde. De er fortsatt på setra i september, og vi er velkommen dit hvis 
ønskelig. Han driver økologisk melkebruk med Røroskyr. 
 
I nærheten av Røros har vi også Forolhogna nasjonalpark – i denne nasjonalparken 
ser man at det er bare de mest «urørte» områdene som er nasjonalpark og parken er 
omtrent omringet av et landskapsvernområde. 
 
Forvalterne for Femunden, Gutulia og Forolhogna nasjonalpark sitter alle sammen på 
forvaltningsknutepnktet på Røros 
 
Dersom vi kjører til (eller fra) Røros via Selbu, passerer vi flere verneområder og 
nasjonalparker: 

• Skarvan og Roltan nasjonalpark 
• Sylan nasjonalpark 

o Innfallsport i Selbu 
o Informasjonspunkt Tydal 

• Skarsfjella og Hyllingsdalen LVO 
o Forvaltntingsknutepunkt i Tydal – også med utstilling 

 
Forvalter foreslår at vi reiser ned på dagen 9/19. Vi bestiller fly til Værnes, og leier bil 
der.  
 
Avstander og reisetid:  
Tromsø – Trondheim: 1 t 40 min 
Værnes – Selbu: 41 minutt 
Selbu – Tydal: 1 time 
Værnes – Røros, via Trondheim: 2 t 44 min 
Værnes – Røros, via Selbu: 2 t 43 min 
Røros – Elgå: 2 t 15 min 
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Skarvan og Roltan NP

Forolhogna NP

Sylan NP

Skarsfjella og 
Hyllingsdalen LVO

Femunden NP

Sølen lvo

Gutulia NP

Langtjønna LVO
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Godtgjørelse 
Det kan ikke gis møtegodtgjørelse eller dekking for tapt arbeidsfortjeneste for 
deltakelse på studieturer. Det gis imidlertid møtegodtgjørelse for medgått tid for 
eventuelt styremøte, samt forberedelse til styremøte. Se her: 
 

 
Se også de vedlagte rutinene. 
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Retningslinjer for møtegodtgjøring  i verneområde-  og nasjonalparkstyrer

(sist revidert  mai 2024, satser rettet av forvalter iht. 1. januar 2025)

Det tas utgangspunkt i Statens personalhåndbok (kap. 5.11, gjeldende fra 1. januar 2025).

Utgangspunktet er at møter kan godtgjøres med  inntil 6 timer pr møtedag  (faktisk medgått tid), og 
godtgjøring for møteforberedelser (vurderes ut ifra saksmengde  –  men maksimum møtets lengde).

Reisetid inngår ikke i beregnet møtetid.

Det gis ingen kompensasjon for reisetid.  Utgifter til reiser  i forbindelser  med utvalgsmøter  gis 
godtgjøring etter reiseregulativene. En reise  varer fra  du starter hjemmefra til du er hjemme igjen i 
klokketimer.  Billigste reisemåte skal velges så  langt det lar seg  gjøre, og det ikke vil medgå vesentlig 
mer reisetid.

Det beregnes kostgodtgjørelse, etter statens satser. Men husk fratrekk ved servering av måltider
(frokost, lunsj og/eller middag).

Utvalgsgodtgjøring er definert som honorar og ikke betaling for tjeneste. Det inngår ikke i 
feriepengegrunnlaget (jf. SPH pkt. 11.2.3 departementets kommentar til ferieloven § 2 nr. 1 og § 10 
nr. 1) og er heller ikke pensjonsgivende Statens pensjonskasse (jf. vedlegg 4 pkt. 1 til 
Hovedtariffavtalen).

Godtgjøringen er personlig, og den skal derfor ikke utbetales til firma eller til et eventuelt 
kontorfellesskap.

Utvalgsgodtgjøring utbetales ikke ved sykdom eller annet fravær.

Godtgjøringen kommer i tillegg til ordinær lønn. Tid til utvalgsarbeidet skal ikke innarbeides/trekkes i
fleksitiden.

Møtegodtgjøring:

Alle deltagere i styremøtene har rett på møtegodtgjøring etter følgende satser:

Leder:  kr  758,-  pr time

Øvrige medlemmer:  kr  573  pr time

Leder skal ha ledergodtgjørelse kun for tidsbruk i møter han/hun leder,  ellers  skal leder ha samme 
sats som øvrige medlemmer (f.eks. for forberedelser til møter).

Utvalgsgodtgjøring for møteforberedelser er kr 573  pr time. Denne satsen gjelder både for leder av 
utvalget, øvrige medlemmer og selvstendig næringsdrivende.

Det gis ikke utvalgsgodtgjøring for statsansatte som deltar i utvalgsarbeid (leder, medlem eller 
sekretær) hvis arbeidet hører inn under vedkommendes ordinære arbeids-  og ansvarsområde.

Selvstendig næringsdrivende
Selvstendig næringsdrivende, som i vesentlig utstrekning har utgifter til f.eks. eget kontor, behov for 
ekstrahjelp/avløser/vikar m.v., kan gis en høyere timesats utover den fastsatte for faktisk medgått tid
og for arbeid i møter og møteforberedelser.  Dette forutsetter at hovedbeskjeftigelsen er som 
selvstendig næringsdrivende, med eget organisasjonsnummer.
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Når kan det utbetales møtegodtgjøring og erstatning for tapt arbeidsfortjeneste 

• Ved alle ordinære møter i nasjonalpark- og verneområdestyrer (i hht antall timer brukt til 
møte og forberedelse) 

• Ved deltakelse på kompetansedager for styret og befaringer for hele styret skal leder ha 
ordinær møtegodtgjøring som for øvrige styremedlemmer (med mindre han/hun leder eller 
har ansvaret for hele eller deler av dette).  

• Ved deltakelse på møter og/eller befaringer i forbindelse med rollen som styremedlem/ 
styreleder. 

• Ved deltagelse på møter med departement/direktorat i forbindelse med 
forvaltningsordningen  

• Ved deltagelse i tilsettingsprosesser. 

• Ved deltakelse på studieturer utbetales det ikke møtegodtgjøring.  
 

Ved deltakelse på valgfrie møter gis det ikke møtegodtgjøring og erstatning for tapt 
arbeidsfortjeneste. Ved deltakelse på valgfrie møter/fagsamlinger kan det gis refusjon for 
reiseutgifter (billigste reisemåte). Styrene må beslutte hvorvidt det aktuelle møtet er viktig for 
utøvelsen av vervet og om dette er å regne som obligatorisk eller valgfritt. Styret må da også avgjøre 
hvor mange som må delta fra styret.  

Følgende satser gjelder:

Arbeid i møter:  kr  1 577,- time

Møteforberedelser  kr  573,- time

Dersom timesatsen for selvstendige næringsdrivende benyttes ved deltagelse i møter, skal det ikke 
utbetales erstatning for tapt arbeidsfortjeneste i tillegg.

Dekke barnepass og erstatning for tapt arbeidsfortjeneste

Medlemmer med utvalgsgodtgjøring kan få dekket dokumenterte utgifter til barnepass på samme 
vilkår som følger av  ordningen i særavtale om permisjon og økonomiske vilkår ved etter-  og 
videreutdanning, kurs mv., § 8.

Dersom deltakelsen i utvalget medfører tapt arbeidsinntekt for arbeidstakeren, kan 
fagdepartementet  i det enkelte tilfelle samtykke i at det gis erstatning. satser henholdsvis kr 2 516,-
kr 1010,-

Dokumentert tap –  inntil kr 2 516,- pr dag
Sannsynliggjort tap  –  inntil kr 1010,- pr dag

Der virksomheten opererer med faktureringskrav til den enkelte medarbeider, kan tapte inntekter 
for virksomheten dekkes av oppdragsgiver. Det presiseres at fullmakten til å dekke slike utgifter 
tilligger  fagdepartementet  Sats på kr 1 658 ,–  pr. time + merverdiavgift. Utvalgsmedlemmet gis på 
vanlig måte godtgjøring etter bestemmelsene over.
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Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Lyngsalpan verneområdestyre 9/25 28.02.2025 

 
 
Eventuelt styremøte 28. februar 2025 
 
 
 

Forvalters innstilling 
 
 
 
 

Saksopplysninger 
 

Vurdering 
 
 
 

  Arkivsaksnr: 2024/10950-0 

 Saksbehandler: Oddrun Merete 
Skjemstad 

Dato: 17.02.2025 
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TELEFON: 90930802 
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Lyngen kommune  
 
   

 

 
 
SAKSBEHANDLER: ODDRUN MERETE SKJEMSTAD   VÅR REF.: 2025/109 - 432.2  DATO: 06.01.2025 
 
 
 
Innvilget dispensasjon til bruk av snøscooter i Lyngsalpan 
landskapsvernområde/Ittugãissáid suodjemeahcci ved skadefellingsoppdrag på rovvilt i 
perioden 2025 - 2027 
 
 
 
Saken er med hjemmel i gitte delegeringer behandlet administrativt, og det er fattet følgende 

Vedtak 

Det gis med hjemmel i naturmangfoldlovens § 48, jfr. samme lovs § 77, dispensasjon til Lyngen 
kommune v/ det interkommunale skadefellingslaget til bruk av snøscooter i Lyngsalpan 
landskapsvernområde/Ittugássáid suodjemeahcci i forbindelse med skadefellingsoppdrag. 

Vilkår: 

• Dispensasjonen er gyldig frem til 04.05.2027 i Lyngsalpan landskapsvernområde 
/Ittugáissáid suodjemeahcci 

• Dispensasjonen er kun gyldig i kombinasjon med utstedt skadefellingstillatelse fra 
Statsforvalteren i Troms og Finnmark eller Miljødirektoratet, og gjelder kun i samme 
tidsrom som aktuell skadefellingstillatelse. 

• Dispensasjonen gjelder bare for godkjent skadefellingspersonell i interkommunale 
skadefellingslag, og må begrenses mest mulig. 

• Dispensasjonen gjelder bare på frossen, snødekt mark til grovlokalisering av dyr 
(innringing for utsjekk av inn- og utspor) som omtalt i dispensasjon gitt av Statsforvalteren 
eller Miljødirektoratet. 

• Dispensasjonen gjelder også for utkjøring av mannskap som skal delta på skadefellingen. 
• Alle kjøretøy som deltar i aksjonen, skal ha kopi av dispensasjonen med under kjøring. 
• I etterkant av hvert skadefellingsoppdrag skal forvaltningsmyndigheten ha rapport på 

eventuell kjøring i landskapsvernområde. Rapport sendes til 
lyngsalpan@statsforvalteren.no  Rapport skal sendes så snart som mulig etter endt 
oppdrag. 

 

Vedtaket begrunnes i at det er viktig for beitenæringen i området at skadegjørende rovvilt tas ut 
så effektivt som mulig. En tillatelse i dette tilfellet vil ikke påvirke verneverdiene vesentlig eller 
være i strid med verneformålet.  

Det gjøres oppmerksom på at det også skal foreligge en dispensasjon fra Lov om motorferdsel, 
samt tillatelse fra grunneier. 
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Klageadgang: 

Dette vedtaket kan påklages innen tre uker til Miljødirektoratet. Eventuell klage sendes til 
Lyngsalpan verneområdestyre. Klagen må inneholde opplysninger om hvilket vedtak som 
påklages, årsaken til klagen, hvilke endringer som ønskes og eventuelt andre opplysninger som 
kan ha betydning for vurdering av klagen 

 
Bakgrunn 

Verneområdestyret har 06.01.2025 mottatt en søknad fra Lyngen kommune på bruk av 
snøscooter til sporing av rovvilt i landskapsvernområdet i forbindelse med skadefellingsoppdrag. 

Lyngen kommune v/Jordbrukssjef, Terje Størseth, administrerer det interkommunale 
skadefellingslaget i Nord-Troms. Skadefellingsleder er Olaf Oppegård, og det består av faste 
jegere. Skadefellingslaget tar skadefellingsoppdrag på rovvilt som har påført skade på bufe og 
tamrein. Et skadefellingsoppdrag skjer kun etter vedtak om skadefellingstillatelse av 
Statsforvalteren i Troms og Finnmark eller Miljødirektoratet. 

Miljødirektoratet fattet 3. januar 2025 et vedtak om skadefelling av en gaupe i Lyngen kommune, 
og søknad om bruk av snøscooter i Lyngsalpan landskapsvernområde ble sendt fra Lyngen 
kommune i forbindelse med denne. Denne skadefellingstillatelsen går ut 13. januar 2025.  

Dispensasjonen fra verneområdestyret gjelder kun i perioden med skadefellingstillatelsen. Denne 
dispensasjonen fra verneområdestyret skal imidlertid også ligge vakant, og kunne aktiviseres ved 
eventuelle nye skadefellingsoppdrag.  

Lyngen kommune og Lyngsalpan er ifølge forvaltningsplan for rovvilt i region 8, vedtatt 
10.10.2013, B-område for gaupe og jerv. Det går frem av forvaltningsplanen at utenfor A-
områdene skal næringsutøvelse og andre samfunnsinteresser ha prioritet. Rovviltnemda mener 
at dersom det er gaupe, jerv, bjørn eller ulv i områder som i forhold til aktuelle rovviltart er et 
prioritert beiteområde for husdyr, og det til samme tid beiter husdyr der rovviltet er, representerer 
husdyrene en viktig samfunnsinteresse. Da representerer husdyrene en viktig 
samfunnsinteresse, og det er et skadepotensial, dermed vil rovviltnemda bruke de midler som er 
tilgjengelig for at rovviltet blir tatt ut. 

 

Verneregler Lyngsalpan landskapsvernområde/Ittugáissáid suodjemeahcci: 

Lyngsalpan landskapsvernområde/Ittugàissàid suodjemeahcci ble vernet ved Kronprinsregentens 
resolusjon 20.2.2004. Formålet med vernet er å ta vare på et av Norges mest karakteristiske 
fjellområde som inkluderer isbreer, morener, daler og geologiske forekomster med det biologiske 
mangfoldet, de kulturminner og den kulturpåvirkning som preger landskapet. 

Allmennheten skal ha anledning til naturopplevelse gjennom utøving av tradisjonelt og enkelt 
friluftsliv med liten grad av teknisk tilrettelegging. Ivaretakelse av naturgrunnlaget innenfor 
landskapsvernområdet er viktig for samisk kultur og næringsutnyttelse. Området skal kunne 
brukes til reindrift. 

I henhold til verneforskriften for Lyngsalpan landskapsvernområde er motorferdsel forbudt i 
verneområdet, jfr. § 3, pkt. 5.1. Punkt 5.2 og 5.3 ramser opp hvilken motorferdsel som kan skje 
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uhindret av forskriftene, og hva forvaltningsmyndigheten kan gi tillatelse til. Sporing av rovvilt er 
ikke nevnt i verneforskriftene, og må derfor vurderes etter Naturmangfoldlovens 48. 

I henhold til naturmangfoldlovens § 48 kan imidlertid forvaltningsmyndigheten gjøre unntak fra et 
vernevedtak dersom det ikke strider mot vernevedtakets formål, og ikke kan påvirke 
verneverdiene nevneverdig eller dersom sikkerhetshensyn eller hensynet til vesentlige 
samfunnsinteresser gjør det nødvendig. 

I avveiningen mellom øvrige vesentlige samfunnsinteresser og hensynet til verneområdet skal 
det særlig legges vekt på verneområdets betydning for det samlede nettverket av verneområder 
og om et tilsvarende verneområde kan etableres eller utvikles et annet sted. Tiltakshaveren kan 
pålegges å bære rimelige kostnader ved ivaretakelsen, opprettelsen eller utviklingen av et slikt 
tilsvarende område. 

I henhold til naturmangfoldloven (§ 7) skal også prinsippene i lovens §§ 8 – 12 legges til grunn 
som retningslinjer ved utøving av offentlig myndighet, også når forvaltningsmyndigheten fatter 
vedtak etter forskrifter for verneområder. Prinsippene i §§ 8 -12 gjelder kunnskapsgrunnlaget (§ 
8), føre var prinsippet (§9), økosystemtilnærming og samla belastning (§ 10), kostnadene ved 
miljøforringelse skal bæres av tiltakshaver (§ 11) og miljøforsvarlige teknikker og driftsmetoder (§ 
12). 

 
 
Vurdering 

Lyngsalpan er beiteområde for 15 000 småfe, samt noen tusen rein på sommerbeite. Området 
har betydelige beiteverdier og er karakterisert av Skog og landskap som et av de beste 
beiteområdene i landet. Det er i løpet av de siste årene dokumentert tap av både rein og småfe til 
gaupe. Området er av rovviltnemda i region 8, satt som et B-område for gaupe og jerv. Det betyr 
at i dette området skal næringsutøvelse og annen næring ha prioritet foran rovvilt. Dette er også 
lagt til grunn i de forrige vedtakene om fellingstillatelse på gaupe utenfor ordinær jakttid. I dette 
området skal beitenæringa prioriteres foran rovvilt. 

Det anses som nødvendig at det gjennomføres skadefelling på store rovdyr etter nasjonale 
retningslinjer for bl.a. å redusere antall skader på bufe og rein. I denne sammenhengen er det 
viktig at det legges til rette for en effektiv jakt for de kommunale jaktlagene. Fra 
verneområdeforvaltningen sin side er det imidlertid ikke ønskelig med mer motorisert ferdsel med 
snøskuter inn verneområdene enn høyst nødvendig. Dette kan blant annet ha en negativ 
innvirkning på annet dyrelivet i området. Dyrelivet i landskapsvernområdet har ikke noe særskilt 
vern i verneforskriftene, men aktsomhetsprinsippet i Naturmangfoldlovens § 6 gjelder og enhver 
skal opptre aktsomt og fjøre det som er rimelig for å unngå skade på naturmangfold. 

Rammevilkårene for regjeringens gjeldende rovviltpolitikk gjelder også innenfor verneområdene. 
Det vurderes derfor at når skadefelling er fattet med hjemmel i annet lovverk (rovviltforskriften og 
viltloven) bør forvaltningsmyndigheten for verneområdene strekke seg langt for å legge til rette 
for at akutt uttak av rovvilt kan skje på en så smidig måte som mulig. 

Skadefelling av store rovdyr anses som et nødvendig tiltak i forbindelse med nasjonal forvaltning 
av artene. Bruk av snøscooter for å lette arbeidet med skadefellingen vil medføre en del støy. 
Stillhet er en viktig verneverdi i landskapsvernområdet. Omfanget av motorferdsel skal derfor 
holdes så lavt som mulig. Forstyrrelsene i verneområdet vil under skadefellingsoppdrag være av 
forbigående karakter og vil ikke være i strid med verneformålet dersom kjøringen blir gjort på en 
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hensynsfull måte. Forvaltningen har god nok kunnskap om virkningen av å dispensere til 
formålet. Kunnskapsgrunnlaget anses derfor godt nok (naturmangfoldlovens § 8) slik at føre-var-
prinsippet i naturmangfoldlovens § 9 ikke kommer til nytte. 

Alle søknader om dispensasjon skal vurderes individuelt, men det er likevel en viss fare for at 
tillatelser vil kunne skape presedens for lignende søknader. Dette er imidlertid et spesielt tilfelle 
der uttak av rovvilt er viktig for beitenæringen i området. Området er karakterisert som et B-
område, og da skal beitenæringen prioriteres før rovviltet. Det vil derfor ikke være automatisk 
sammenlignbart i andre områder, og dermed ikke direkte overførbart. Omfanget av kjøringen vil 
ved oppfølging av vilkårene i saken ikke ha nevneverdig betydning for den samlede belastningen 
i området, jfr. naturmangfoldlovens § 10. 

Tiltakshaver er pliktig å iverksette de tiltak som er nødvendig for at naturmangfoldet ikke skal bli 
skadelidende ved gjennomføring av kjøringen. Det anses som at naturmangfoldlovens §§ 11 og 
12 er lite relevant i denne sammenhengen. 

Konklusjon 

På grunnlag av denne drøftingen vurderes det slik at søknaden tilfredsstiller kravene i 
Naturmangfoldlovens § 48. Det kan derfor gis dispensasjon fra vernevedtaket, og søknaden 
innvilges med vilkår. Det påpekes at det ved aktivitet og ferdsel skal tas hensyn til at området er 
vernet som landskapsvernområde, og at motorferdselen holdes til et minimum. 

 

 
Med hilsen 
 
Oddrun Merete Skjemstad 
verneområdeforvalter 
Dokumentet er elektronisk godkjent 
 
Kopi til: 
Olaf Opgård    
Statsforvalteren i Troms og Finnmark    
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Lyngen Røde Kors Hjelpekorps  
 
   

 

 
 
SAKSBEHANDLER: ODDRUN MERETE SKJEMSTAD   VÅR REF.: 2025/239 - 432.2  DATO: 10.01.2025 
 
 
 
Innvilget dispensasjon til bruk av snøskuter i forbindelse med fagkurs skred 2025 - 
Lyngen Røde Kors Hjelpekorps, Lyngsalpan landskapsvernområde 
 
 
Viser til søknad om dispensasjon til bruk av snøscooter i forbindelse med at Lyngen Røde kors 
skal arrangerenasjonalt kurs for skredredning, mottatt 08.01.2025. Saken er med hjemmel i gitte 
delegeringer behandlet administrativt, og det er fattet følgende 
 

Vedtak 

Det gis i medhold av Naturmangfoldloven § 48, jfr. Samme lovs § 77, dispensasjon til bruk av 
snøscooter i Lyngsalpan landskapsvernområde til personell som deltar på nasjonalt fagkurs 
skred.  
 
Dispensasjonen er gitt med følgende vilkår: 

• Dispensasjonen gjelder kun registrerte deltakere på det nasjonalt fagkurs skred i perioden 
16.02.25 – 23.02.25. 

• Dispensasjonen gjelder bare innenfor avmerket område på kartet under. 
• De deler av øvelsene som kan skje utenfor landskapsvernområdet, skal legges utenfor 

verneområdet. 
• Det skal tas hensyn til fugle- og dyrelivet. Aktivitet må ikke skje i nærheten av 

hekkelokaliteter. Ta kontakt med verneområdeforvalter for å få innsikt i sårbare områder. 
• De som kjører scooter, må være uniformert og dispensasjon skal medbringes på hver 

enkelt snøscooter som deltar i øvelsen. 
• Det skal etter øvelsen sendes en kort rapport om omfanget av kjøring i 

landskapsvernområdet, gjerne med sporing fra GPS. Dette sendes verneområdeforvalter 
på mail: oddrun.skjemstad@statsforvalteren.no  

 
Vedtaket begrunnes i at det ikke vil være i strid med verneformålet, og at verneverdier ikke vil 
forringes. Det er lagt stor vekt på sikkerhetshensynet til de mange som ferdes i området. 
 
NB. En tillatelse fra verneforskriften fritar ikke for innhenting av eventuell tillatelse etter annet 
lovverk, samt tillatelse fra grunneier. På grunn av ulike årsaker kan det være gjenværende rein i 
dette området vinteren 2025. Av dyrevernhensyn, ta gjerne kontakt med leder i reinbeitedistriktet, 
Berit Kristine Utsi (93283374), for å sjekke om det er dyr i det området dere skal benytte. 
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Bakgrunn 
Lyngen Røde Kors Hjelpekorps (LRKH) skal avholde det høyest nasjonale kurset for skred 
redning som Røde kors har fra den 16.02.25 til 23.02.25. I den forbindelse så er det behov for å 
kunne bruke snøskuter til å frakte personer og utstyr opp i fjellet hvor kurset skal ha øvelser. 
Området som skal brukes er merket med svart linje: 

 

Lyngsalpan landskapsvernområde er merket grønn og skravert. Hovedsakelig skal øvelsen 
foregå utenfor landskapsvernområdet, men det kan være behov for å benytte deler at området 
innenfor landskapsvernområdet. Det opplyses at all ferdsel skal skje på snø, og at man skal 
forsøke å utøve minst mulig forstyrrelse både med tanke på støy og øvrig ferdsel i naturen. 
Hastigheten skal avpasses formålet og aldri over normal marsfart unntatt i områder som krever 
høyere hastighet for sikker forsering. Minst en snøscooter skal ha tracking på gps som lagres. 

Verneregler 

Lyngsalpan landskapsvernområde/Ittugáissáid suodjemeahcci ble vernet 20. februar 2004 med 
det formål å ta vare på et av Norges mest karakteristiske fjellområder som inkluderer isbreer, 
morener, daler og geologiske forekomster med det biologiske mangfoldet, de kulturminner og 
den kulturpåvirkning som preger landskapet. 

Allmennheten skal ha anledning til naturopplevelse gjennom utøving av tradisjonelt og enkelt 
friluftsliv med liten grad av teknisk tilrettelegging. 

Ivaretakelse av naturgrunnlaget innenfor landskapsvernområdet er viktig for samisk kultur og 
næringsutnyttelse. Området skal kunne brukes til reindrift. 
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Motorferdsel på land og i vann/vassdrag er forbudt. Forbudet gjelder også lavtflyging under 300 
meter og landing. Henting og bringing av passasjer og gods der luftfartøyet ikke berører bakken 
er også forbudt, jfr. verneforskriftenes § 3, pkt. 5.1.  

All ferdsel i verneområdet skal skje varsomt og ta hjensyn til vegetasjon, dyreliv og kulturminner, 
Jfr. Verneforskriftenes § 3, pkt. 4.1. Unødvendig støy er forbudt, jfr. § 3, pkt. 6.2. 

Klima og miljødepartementet har utarbeidet retningslinjer om redningstjenestens bruk av 
snøscooter i utmark og verneområder. I tillegg har verneområdestyret omtalt dette med 
kjenmannskjøring og redningstjeneste i forvaltningsplanen for landskapsvernområdet. 
Redningstjenestens øvingsmulighet er ikke hjemlet i verneforskriftene og da må det foretas en 
vurdering i forhold til naturmangfoldloven § 48.  

For alle saker som berører naturmangfold følger det av naturmangfoldloven § 7 at også 
prinsippene i naturmangfoldloven §§ 8-12 skal legges til grunn som retningslinjer ved utøving av 
offentlig myndighet. 

 
Vurdering 

Lyngsalpan er svært mye besøkt på vinterstid. Det er svært mange turister som besøker 
området, og en god beredskap er svært viktig. Lyngen Røde kors har opp gjennom årene 
opparbeidet seg svært god kompetanse på skred og ferdsel i bratt terreng og er ofte 
førstelinjetjeneste ut på redingsoppdrag. Politiet ser på hjelpekorpset i Lyngen som en særdeles 
viktig bistandsyter når det gjelder redningsoppdrag i regionen. De uttaler at det er til tider er svært 
stor trafikk av turister og friluftsaktører i Lyngsalpan vinterstid, og dette fordrer en god beredskap 
og godt samarbeid mellom politiet og blant andre Røde kors. Lyngen hjelpekorps har i så måte 
bidratt med verdifull kompetanse og innsats på gjentatte redningsoppdrag. 

Innenfor vernede områder er utgangspunktet at øvingskjøring er forbudt. Det er et overordnet mål 
i verneområder å redusere motorisert ferdsel til et minimum, derfor skal slik ferdsel begrenses til 
det som er strengt nødvendig. Når det gjelder Lyngsalpan er det aller meste av fjellmassivet 
vernet. For å være i stand til å redde liv og ivareta egen sikkerhet ved redningsoperasjoner, vil 
redningstjenesten til en viss grad være avhengige av mulighet for øvingskjøring og i praksis i 
verneområdet.  

I februar skal det gjennomføres et nasjonalt skredkurs og det er derfor søkt om dispensasjon til 
bruk av snøscooter til frakt av utstyr og personell. Det er oppgitt at mesteparten av 
ferdselen/kurset vil foregå utenfor verneområdet, men at det kan være behov for kjøring innenfor 
området for å få områder som er egnet å øve i. 

Friluftsliv er en del av verneformålet og det legges vekt på at forebyggende redningstjeneste er 
viktig for allmennhetens friluftslivsutøvelse. En dispensasjon i dette tilfellet vil derfor ikke være i 
strid med friluftslivperspektivet. Den støyen som dette medfører vil være av forbigående karakter 
som ikke setter varige spor. 

Alle søknader skal også vurderes opp mot naturmangfoldlovens §§ 8-12. Søknaden omfatter 
bare en liten del av Lyngsalpan landskapsvernområde, men dersom en ikke er varsom vil en 
forstyrrelse i nærheten av rovfuglreir kunne være uheldig. Hjelpekorpset må derfor ta spesielle 
hensyn og påse at aktiviteter ikke skjer i nærheten av hekkelokaliteter. Rovfuglene hekker tidlig 
og forstyrrelser kan medføre at foreldreparet forlater reiret og egg/unger fryser i hjel. Røde kors 
kan ta kontakt med verneområdeforvalter for å få vite om områder en må ta spesielt hensyn.  
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Dyre- og fuglelivet i Lyngsalpan har ikke spesielt vern i forhold til verneforskriften, men i hht. 
Naturmangfoldlovens § 6 skal enhver opptre aktsomt, og gjøre det som er rimelig for å unngå 
skade på naturmanfoldet, samt at all ferdsel skal ta hensyn til vegetasjon, dyreliv og kulturminner 
(verneforskriftens § 3, pkt 4.1). 

Kjøringen vil ikke sette varige spor i terrenget, og vil ikke være i strid med verneformålet og heller 
ikke påvirke verneverdiene nevneverdig. Det vurderes dit hen at kunnskapsgrunnlaget er godt 
nok til at det skal kunne gis en dispensasjon, jfr. naturmangfoldlovens § 8. Det vil imidlertid settes 
vilkår for å skåne dyre- fuglelivet. Natumangfoldlovens § 9, føre-var-prinsippet kommer derfor 
ikke til anvendelse. 

En dispensasjon i dette tilfellet vil ikke automatisk føre til at slike dispensasjoner kan gis i andre 
landskapsvernområder/nasjonalparker. Lyngsalpan er spesiell både med tanke på topologi og 
antall besøk. Ingen andre verneområder i Troms er så mye besøkt, eller har like stort behov for et 
hjelpekorps i beredskap som kan rykke ut til ulykker i bratt ulendt terreng raskt. En dispensasjon 
vil ikke sette presedens for alle søknader til samme formål. 

Den samledebelastningen i området vil ikke bli så stor at en dispensasjon ikke kan gis, jfr. 
naturmangfoldlovens § 10. 

En vurdering etter naturmangfoldlovens § 11 og 12 anses ikke som relevant i dette tilfellet. 

 

Konklusjon 

Etter vurderinger kan man konkludere med at søknaden kan innvilges. En dispensasjon i dette 
tilfellet vil ikke være i strid med verneformålet eller påvirke verneverdiene nevneverdig. 

 

 

Klageadgang: 

Dette vedtaket kan påklages innen tre uker til Miljødirektoratet. Eventuell klage sendes til Lyngsalpan 
verneområdestyre. Klagen må inneholde opplysninger om hvilket vedtak som påklages, årsaken til klagen, hvilke 
endringer som ønskes og eventuelt andre opplysninger som kan ha betydning for vurdering av klagen 

 
Med hilsen 
 
Oddrun Merete Skjemstad 
verneområdeforvalter 
Dokumentet er elektronisk godkjent 
 
Kopi til: 
Statsforvalteren i Troms og Finnmark    
Lyngen kommune Strandveien 24 9060 LYNGSEIDET 
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Anders Vest AS  
 
   

 

 
 
SAKSBEHANDLER: ODDRUN MERETE SKJEMSTAD   VÅR REF.: 2025/1045 - 432.2  DATO: 30.01.2025 
 
 
 
Innvilget dispensasjon til bruk av drone til filming ved Storvasstind, Lyngsalpan landskapsvernområde 
 
 
Viser til søknad om dispensasjon for bruk av drone til filming i Lyngsalpan landskapsvernområde, 
mottatt 27.01.25. Verneområdeforvalter har med hjemmel i gitte delegeringer behandlet saken og 
fattet følgende 
 

Vedtak 

Det gis i medhold av naturmangfoldlovens § 48, jfr. Samme lovs § 77, dispensasjon til bruk av 
drone til filming. Dispensasjonen gis med følgende vilkår: 

• Dispensasjonen gjelder for Anders Vest AS for 1 dag i perioden 5. – 21. februar 

 

Dispensasjonen må skrives ut og medbringes. Dato må føres inn med penn i rubrikken 
over, og må kunne vises til oppsynet dersom dette kreves 

• Dispensasjonen gjelder i området som er ringet inn på Storvasstind som vist på kartet 
under. 

• Under bruk av dronen skal det tas hensyn til eventuelt andre brukere av området slik at de 
ikke blir forstyrret. 

• Dersom det observeres rovfugl i lufta under flyging, skal dronen straks settes på bakken. 
Det må også tas hensyn til eventuelt annet vilt. 

• Lyngsalpan må nevnes i filmen, men ikke eksakt lokasjon. Det bør opplyses i rulletekst at 
det er gitt dispensasjon til bruk av drone i landskapsvernområdet. 

Tiltaket er ikke i strid med verneformålet og vil ikke påvirke verneverdiene nevneverdig. 
Kunnskapsgrunnlaget er tilstrekkelig til at det skal kunne gis en dispensasjon. Føre-var-prinsippet 
kommer derfor ikke til anvendelse. 

 
Bakgrunn 

Lyngsalpan verneområdestyre mottok 27.01.2025 søknad om bruk av drone til filming ved 
Storvasstind i Lyngsalpan landskapsvernområde. Bakgrunnen for søknaden om bruk av drone er 
at de ønsker å filme isklatring der man tester ut nye linjer med en spesiell type klatring. 
Storvasstinden ble valgt ut da denne toppen har akkurat den linjen som de ønsker å teste. 
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Ettersom klatringen er ekstra utfordrende, ønsker de å dokumentere selve klatringen. Det er ikke 
mulig å ha flere en klatreren i veggen og derfor må dette dokumenteres ved hjelp av drone.  

 

Flyging av drone skal bare skje i området ved klatringen og søknaden gjelder for en dag i 
tidsrommet 5. - 7. februar eller i tidsrommet 17. – 21. februar. Dronen som skal benyttes er en 
DJJ Mavic 3 drone. Flygingen skal utføres av produksjonsselskapet Anders Vest AS på vegne av 
RAB equipment og er en del av en webserie om forskjellige friluftsaktiviteter. Kortfilmene skal 
promotere området som en verdensklasse for friluftsaktiviteter og skal bli vist på ulike festivaler 
rundt om i verden og på Rab Equipments youtube- og hjemmeside. 

 

Verneregler 

Forskriftenes § 2: Lyngsalpan landskapsvernområde ble vernet med det formål og ta vare på et 
av Norges mest karakteristiske fjellområder som inkluderer isbreer, morener, daler og geologiske 
forekomster med det biologiske mangfoldet, de kulturminner og den kulturpåvirkning som preger 
landskapet. Allmenheten skal ha anledning til naturopplevelse gjennom utøving tradisjonelt og 
enkelt friluftsliv med liten grad av teknisk tilrettelegging. 
Ivaretakelse av naturgrunnlaget innenfor landskapsvernområdet er viktig for samisk kultur og 
næringsutnyttelse. Området skal kunne brukes til reindrift. 
Forskriftenes § 3, pkt.6. Forurensing 6.1 Forurensning og forsøpling er forbudt, herunder all 
bruk av kjemiske midler som kan påvirke naturmiljøet. 6.2 Unødvendig støy er forbudt. Eksempel 
på dette er motor på modellfly og modellbåter (herunder også droner). Listen er ikke 
uttømmende. 

Det finnes ingen dispensasjonshjemmel til bruk av drone i landskapsvernområdet, men en 
dispensasjon kan vurderes i h.ht. Naturmangfoldloven § 48. Naturmangfoldloven § 48 stiller 
svært strenge krav til når en dispensasjon eventuelt kan vurderes, men åpner for tiltak som «ikke 
strider mot verneformålet og ikke påvirker verneverdiene nevneverdig». Begge vilkår må være 
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oppfylt. Unntak kan også vurderes «dersom sikkerhetshensyn eller hensynet til vesentlige 
samfunnsinteresser gjør det nødvendig».  
 
Dispensasjon må heller ikke gis selv om vilkåra er oppfylt. Skjønn og instrukser fra overordnede 
myndigheter spiller også inn. 
 
Dispensasjonsregelen i § 48 kan ikke brukes for å utvide rammene gitt i vernevedtaket, men er 
en sikkerhetsventil som skal fange opp uforutsette eller spesielle tilfelle som ikke ble vurdert på 
vernetidspunktet. 
 
Den omsøkte bruken av drone kommer ikke inn under sikkerhetsmessige hensyn eller vesentlige 
samfunnsinteresser. Med vesentlig samfunnsinteresse menes tungtveiende hensyn av nasjonal 
betydning. Søknaden må derfor vurderes opp mot om tiltaket strider mot verneformålet og om det 
påvirker verneverdiene nevneverdig. 
 

I tillegg skal alle søknader som berører natur også vurderes etter de miljørettslige prinsippene i 
naturmangfoldlovens §§ 8 – 12, jfr. samme lovs § 7. 

Verneområdestyret har i forvaltningsplanen lagt føringer på hvordan søknader om bruk av drone 
skal behandles: 
«Bruk av droner omfattes ikke av lov om motorferdsel og kommer heller ikke under forbudet om 
lavtflyging i landskapsvernområdet, men i henhold til verneforskriftene skal unødvendig støy 
unngås. Bruk av motordrevet modellfly o.l. er ikke tillat. Drone er i denne sammenhengen å anse 
som et motordrevet modellfly og det er i utgangspunktet forbudt å bruke dette i 
landskapsvernområdet. Eventuell tillatelse til bruk av droner må vurderes etter 
naturmangfoldlovens § 48. Dispensasjon til bruk av drone skal avgrenses til tiltak av stor allmenn 
interesse eller konkret nytteverdi. Tiltak av stor allmenn interesse kan være produksjon av film i 
forbindelse med promotering av reiseliv, verneverdier eller nyhetsdekning, eller annen 
produksjon av film der en når et stort antall seere. Det innvilges ikke dispensasjon til bruk av 
drone for filming til privat bruk. Bruk av drone med stor nytteverdi kan være bruk i forbindelse 
med reindrift, landbruk, redningsoppdrag (og –øvelser), forskning og lignende. Omfanget av 
bruken må vurderes opp mot den samlede belastningen for fugle- og dyrelivet I perioder av året 
vil det være vanskeligere å få dispensasjon til bruk av drone. Dette gjelder særlig i hekke- og 
yngletiden, men også under myting og vår- og høsttrekk.» 

 
Vurdering 

Bruk av drone er blitt svært populært og dispensasjonene må avgrenses til tiltak av stor allmenn 
interesse, eller konkret nytteverdi. 
 
En enkelt elektrisk drone er knapt hørbar på litt avstand, men ved eventuell fri benyttelse vil 
droner i landskapsvernområdet kunne anses som støy. Det er også forskjellig hvordan 
mennesker oppfatter støy. Noen kan synes at synet av én drone er støy, mens andre er mer 
tolerant, og synes ikke at en drone er støy. I Lyngsalpan sin formålsparagraf er dette med 
tradisjonelt og enkelt friluftsliv trukket frem. Utstrakt bruk av droner kan ikke karakteriseres som 
tradisjonell og enkel bruk av verneområdet. 
Verneområdestyret har gjennom to ulike spørreundersøkelser spurt publikum om hva de tenker 
om bruk av droner i verneområder. Det er stor enighet om at utstrakt bruk av droner ikke er 
ønskelig, og anses som en forstyrrelse. Søknaden om bruk av drone gjelder i en tid på året der 
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det ikke er særlig mange på tur i fjellet. Det er lite sannsynlig at det er andre på tur samtidig med 
at de skal bruke dronen. Dette gjør at det ikke er noen mennesker som blir forstyrret når de 
utøver friluftsliv. Senere på vinteren er ferdselen på fjellet mye større. 

En drone er også et fremmedelement som vil kunne forstyrre fugl og vilt, noe som er svært 
uheldig i hekke- og ynglesesongen. Fugl og dyr har bedre hørsel enn mennesker, og de vil unne 
oppfatte støy fra en drone annerledes enn mennesker. I Lyngsalpan er ikke fugle- og dyrelivet 
spesielt beskyttet, men naturmangfoldlovens § 6 om generell aktsomhetsplikt i forhold til at 
artene og deres genetiske mangfold ivaretas på lang sikt, og at artene forekommer i levedyktige 
bestander i sine naturlige utbredelsesområder. Bruk av drone i dette tilfellet gjelder før den mest 
hektiske hekke- og ynglesesongen. Man skal likevel bestrebe seg på å begrense bruk av drone i 
landskapsvernområde så mye som mulig, og det innvilges derfor ikke fri bruk av drone. Det er 
ikke registrert hekkende rovfugl i umiddelbar nærhet til området de ønsker å benytte dronen, og 
flygingen skal foregå såpass tidlig at det ikke er i den mest hektiske hekkesesongen. Det kan 
likevel være fugl på næringssøk i området, og det må i tilfelle settes et vilkår om at dronen tas 
ned dersom det oppdages fugl i nærheten av dronen.  

Det var ikke vanlig at droner var «allemannseie» da vernet av Lyngsalpan ble vedtatt i 2004. 
Verneforskriftene er derfor ikke spesifisert med tanke på akkurat det. Modellfly og lignende er 
omtalt i verneforskriften. En drone bråker mindre enn et modellfly, og kan i mange tilfeller være et 
godt hjelpemiddel: Verneområdestyret har derfor i forvaltningsplanen lagt opp til at man kan 
benytte § 48 til å vurdere dispensasjon til bruk av drone til tiltak av stor allmenn interesse eller 
konkret nytteverdi. Tiltak av stor allmenn interesse kan være produksjon av film i forbindelse med 
promotering av reiseliv, verneverdier eller nyhetsdekning, eller annen produksjon av film der en 
når et stort antall seere. Det innvilges ikke dispensasjon til bruk av drone for filming til privat bruk. 
I dette tilfellet skal dronen benyttes til å filme isklatring etter en spesiell linje som de har funnet 
akkurat på dette fjellet. Det skal lages flere kortfilmer som skal I dette tilfellet omsøkes bruk av 
drone kun 1 dag. 

Det opplyses i søknaden at filmen også skal brukes til å promotere Lyngsalpan som en 
destinasjon i verdensklasse for friluftsaktiviteter som isklatring. Filmene vil bli vist for et stort 
publikum og vil kunne være positivt for reiselivet i kommunene rundt Lyngsalpan. Alle 
kommunene i området ønsker å satse på bærekraftig turisme, og disse filmene vil bidra til å gjøre 
området enda mere kjent både i inn- og utland. Eksakt lokasjon i Lyngsalpan bør kanskje ikke 
nevnes da dette er i nedslagsfeltet til drikkevannskilden Storvatnet. Det er ikke ønskelig med stort 
trykk på klatring akkurat der. Man kan likevel i filmene nevne at klatring er i Lyngsalpan, og 
samtidig understreke at det er gitt dispensasjon til å bruke drone. 
 
Kunnskapsgrunnlaget anses som godt nok til at søknaden kan behandles (NML § 8) og føre-
varprinsippet (NML §9) kommer derfor ikke til anvendelse. 
§ 10. Økosystemtilnærming og samlet belastning og § 12 miljøforsvarlige teknikker og 
driftsmetoder Det er viktig å avgrense bruk av droner for filming i landskapsvernområdet til tiltak 
som kan være av allmenn interesse.  Det kan ikke dispenseres til rent private tiltak som skaper 
uheldig presedens i og med at man kan vente mange lignende søknader til samme formål. Det 
kan være en fare for at man får flere søknader fra filmprodusenter, men hver enkelt sak skal 
vurderes og en dispensasjon i dette tilfellet skaper ikke en automatikk i dispensasjon i eventuelt 
senere søknader. Tiltaket medfører ikke miljøforringelse og nml. §11 blir derfor ikke vurdert som 
relevant. §12 gir føringer om miljøforsvarlige teknikker og driftsmetoder. Bruk av drone er mye 
mindre miljøbelastende enn andre motoriserte hjelpemiddel. Dette anses ikke særlig relevant i 
denne sammenhengen. 
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Konklusjon 

Ettersom bruk av drone skal benyttes til filming av en friluftsaktivitet, og at filmen vil kunne være 
med på å promotere Lyngsalpan som en destinasjon for allsidig friluftsliv, samt at flygningen i 
dette tilfellet ikke er i strid med verneformålet eller påvirke verneverdiene særlig konkluderes det 
med at søknad om dispensasjon kan innvilges 

Klageadgang: 

Dette vedtaket kan påklages innen tre uker til Miljødirektoratet. Eventuell klage sendes til Lyngsalpan 
verneområdestyre. Klagen må inneholde opplysninger om hvilket vedtak som påklages, årsaken til klagen, hvilke 
endringer som ønskes og eventuelt andre opplysninger som kan ha betydning for vurdering av klagen 

 
Med hilsen 
 
Oddrun Merete Skjemstad 
verneområdeforvalter 
Dokumentet er elektronisk godkjent 
 
Kopi til: 
Statsforvalteren i Troms og Finnmark    
Balsfjord kommune Rådhusgata 11 9050 STORSTEINNES 
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Besøksadresse 
Strandveien 17 
9060 Lyngseidet 

Postadresse 
Postboks 700  
9815 Vadsø 

Kontakt 
Sentralbord +47 78 95 03 00 
Direkte 77642218+47 90 93 08 02 
fmtrods@fylkesmannen.no 

 

Forlengelse av gitt dispensasjon til bruk av drone til filming 

Viser til innvilget dispensasjon til bruk av drone gitt i brev av 25.11.2024. Det 
ble da innvilget bruk av drone i inntil 3 dager i perioden 26.11.2024 – 
31.01.2025. 

Forvalter har i e-post av fått spørsmål om mulighet til en forlengelse av 
eksisterende dispensasjon da det av værmessige årsaker ikke har vært mulig 
å følge opprinnelig plan. 

Det gis en forlengelse på gitt dispensasjon til utgangen av februar 2025. Dette 
brevet med forlengelse må følge med når dere er i området, sammen med 
dispensasjonen. Vurderinger og vilkår i vedtak av 25.11.2024 gjelder fortsatt. 

 

 

 

 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent 
 
 

Agea media 
 
V/ Adrian Grimelind 
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Med vennlig hilsen 
 

Oddrun Merete Skjemstad 
verneområdeforvalter 
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Tilbakemelding angående utredning av organisering av 
verneområdeforvaltere – Lyngsalpan verneområdestyre 

Viser til brev av 5. desember 2024 (ref 23/2148-), samt møte 21. januar 2025. 
Lyngsalpan verneområdestyre kommer her med sine synspunkt i saken. 

Lyngsalpan verneområdestyre forvalter i tillegg til Lyngsalpan 
landskapsvernområde, et landskapsvernområde med dyrelivsfredning og fire 
naturreservat. Det er to forvaltere knyttet til verneområdestyret. Forvalterne 
deler vi med Nordkvaløya-Rebbenesøya verneområdestyre, som forvalter et 
landskapsvernområde, et marint verneområde og fem naturreservat. Dette gjør 
at våre forvaltere har til sammen ansvar for 13 verneområder. 

Lyngsalpan verneområdestyre forstår problemstillingen, og ønsker en 
vurdering av dagens ordning velkommen for å kunne se om en organisering av 
verneområdeforvalterne kan gjøres på en bedre måte. 

Vi ser at enkelte statsforvaltere har større arbeidsbelastning enn andre. 
Statsforvalteren i Troms og Finnmark har 13 nasjonalpark- og 
verneområdestyrer, og snart også 13 forvaltere. Dette medfører 
arbeidsgiveransvaret for 13 forvaltere, og alt det innebærer i forhold til 
personal, arkiv, økonomi og øvrig oppfølging. Statsforvalteren opplever stadige 
nedskjæringer og nedbemanning, noe som fører til at de er overbelastet. 
Arbeidsgiveransvaret for forvalterne kommer på toppen av alt annet. Det er 
heller ikke lett å ha arbeidsgiveransvar samtidig som at de ikke har noen 
styringsrett over forvalterne sin arbeidstid. Dette ligger helt og holdent til 
styrene.  

Forvalterne har en annerledes arbeidshverdag enn øvrige ansatte hos 
Statsforvalteren. Forvalterne sitter lokalt ute, nært områdene de forvalter. De 
skal kunne delta på møter og arrangementer i lokalmiljøet. De fleste møter og 
arrangementer foregår imidlertid på ettermiddags- og kveldstid, eller i helgene. 
Det er viktig at forvalterne har en mulighet for å kunne delta på dette for å 
forankre vernet lokalt, og for å holde en positiv relasjon med lokalbefolkningen.  
Dette er ikke så lett å få til med dagens ordning da alt arbeid etter kl. 15:30 
skal skrives som overtid, og må godkjennes av personalleder. Dersom det ikke 
er budsjett for overtid, kan ikke forvalter delta. Arbeid i helger må også 
godkjennes, og søndager har ikke forvalter lov til å jobbe. Dette er en 

Klima- og miljødepartementet 
Postboks 8013 Dep 
0030 OSLO 
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innstramming som har kommet det siste året for oss i Troms og Finnmark (vet 
ikke hvordan dette praktiseres andre steder i landet). Tidligere kunne forvalter 
registrere arbeidstiden, og senere avspasere time for time uten å måtte be om 
lov først. Dette er noe en bør kunne se på uansett om det blir en 
omorganisering, eller ikke. Forvalterne må ha mulighet til å være til stede på 
det som skjer i lokalmiljøet ute å måtte få innhente tillatelse til arbeid utenfor 
ordinær arbeidstid. Forvalterne må også kunne ha mulighet å bruke flere dager 
ute i felt uten godkjenning fra Statsforvalteren dersom styret har gjort vedtak på 
dette. Kanskje kan man få en type ordning der forvalterne er unntatt 
arbeidstidsbestemmelsene slik at man får en mer fleksibel løsning. 

Vi opplever at det er vanskelig for publikum å forstå skillet mellom 
verneområdestyrene og statsforvalteren. Mange tror at forvalterne 
representerer statsforvalteren. Dette forsterkes ved at forvalterne har e-
postadresse ……………@statsforvalteren.no. I tillegg er det slik at på alle 
vedtak som sendes ut fra saksbehandlingssystemet står det «melding fra 
Statsforvalteren». Det vil også kunne oppfattes som merkelig dersom 
statsforvalteren i neste omgang klager på vedtaket. Da ser det ut som at 
statsforvalteren klager på et vedtak de selv har sendt ut. Dette bør det være 
mulig å gjøre noe med slik at man unngår denne sammenblandingen. De store 
verneområdene som forvaltes av styrer bør kunne få eget domene og skilles 
klart ut fra statsforvalteren. 

Lyngsalpan verneområdestyre ønsker ikke at arbeidsansvaret overføres til 
styrene. Dette vil bli en uforutsigbar arbeidshverdag for 
verneområdeforvalterne da det hvert andre år kan være utskiftinger i styret 
(i styrer der man har medlemmer valgt av Sametinget) 

 
En underavdeling av SNO mener vi at heller ikke er optimalt da det også da 
vil være store muligheter for rolleblanding. Forvaltning og oppsyn bør være 
skilt. 
 
Dersom det skal bli en annen organisering enn dagens, mener vi at en 
organisasjon med egen ledelse der fellestjenestene håndteres av 
miljødirektoratet er det beste. Ved en slik organisering vil alle forvalterne på 
landsbasis få like arbeidsvilkår, bedre samarbeidsmuligheter, og et sterkere 
faglig fellesskap med en felles ledelse. Her bør man i tilfelle også ha eget 
domene slik at det ikke blir en sammenblanding med Miljødirektoratet. Det 
må også være en forutsetning at forvalterne fortsatt skal sitte lokalt, og 
nært områdene de skal ha ansvar for. Det må også legges opp til flere 
samlinger slik at man blir kjent med kollegaene rundt om i landet, og får 
møte lederne sine fysisk. Det bør også i tilfelle være regionale avdelinger, 
med egne ledere, slik at det blir bedre oppfølging av den enkelte ansatte. 

I tilfelle dagens ordning skal fortsette, må det utarbeides bedre 
retningslinjer slik at dette blir lettere både for statsforvalterne, forvalterne og 
styrene, og at det blir like arbeidsvilkår uansett hvor man er i landet. 
Statsforvalterne må få økte ressurser slik at forvalterne får god oppfølging, 
og kanskje bør verneområdeforvalterne ha egen leder. Det bør være minst 
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en årlig samling for forvalterne på landsbasis. Dette for å skape gode 
nettverk og en helhetlig nasjonal forvaltning. De nasjonale 
nasjonalparksamlingene for styrene og forvalterne bør også tas opp igjen. 
Det er viktig at også styrene får økt sin kompetanse, stolthet og forståelse 
oversitt oppdrag i egne områder, samt nettverk med politikere fra hele 
landet. 

Lyngsalpan verneområdestyre mener at også representanter fra 
verneområdeforvalterne må delta i en referansegruppe for dette arbeidet. 
Lyngsalpan verneområdestyre deltar gjerne med styreleder og/eller 
forvalter.  

 

 

 

 

 

 

 
 

Med vennlig hilsen 
 
På vegne av Lyngsalpan verneområdestyre 

Nils Einar Samuelsen 
Styreleder 
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